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Marmaray, Cumhuriyetin 90’ıncı yılında
sınırlı biçimde İstanbulluların
hizmetine girdi. Bağlantılı raylı

sistemlerin olmaması nedeniyle bunun şehiriçi
ve şehirlerarası taşımalara etkisi şimdilik sınırlı
olabilir. Ancak yılbaşı civarında Pendik’ten
itibaren tren seferlerinin 2015’te de İstanbul içi
hat bağlantılarının sağlanması sonrasında
etkileri artacak. 

Ankara yönü…

İstanbul’dan Kocaeli, Sakarya, Bilecik, Eskişehir,
Konya ve Ankara’ya yönelik taşımalar ve adı
geçen yerler arasındaki taşımalarda trenin
tercih edilirliği artacak, otobüsçüler
kaybedecek. 

Hat dışı kayıplar…

İstanbul ile diğer Anadolu kentleri arasındaki
taşımalarda önce hızlı tren kullanılıp sonra
otobüse aktarmayla seyahatler sürdürülecek.
Ankara’ya havayoluyla gidişler de azalacak. 

● Yılbaşında başlayacak Pendik sonrası tren
seferleri, hatlar üzerindeki hâtta bunların yakın
veya uzağındaki yerleşimlere yönelik
taşımalarda tercih edilecek, otobüsçüler
kaybedecek. 
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Eskihisar - Topçular geçişinde İDOʼyu Kullanın! ■ 12’de

Comvex 4. Ticari
Araçlar, Otobüs ve
Yan Sanayi Fuarı 14- 17
Kasım 2013 tarihlerinde
TÜYAP Fuar ve Kongre
Merkezi’nde
gerçekleşecek. 

Otomotiv Sanayi
Derneği (OSD), Ağır
Ticari Araçlar Derneği

(TAİD) ve Taşıt Araçları Yan
Sanayicileri Derneği
(TAYSAD) işbirliği ile
hazırlanan ve OICA Fuarlar
Listesi’nde de yer alan
Comvex İstanbul Fuarı, 8
salonda, 33 bin m2’lik
alanda, 300 firma ve firma
temsilciliği katılımıyla
gerçekleşecek. Mercedes-
Benz Türk, MAN, Fiat, Ford,

Anadolu Isuzu, Iveco, Karsan
gibi Türkiye ticari araç
sektörüne yön veren firmalar
fuarda son modelleri ile
aksam ve parçalardaki son
yenilik ve gelişmeleri
kullanıcılara tanıtacak.
Comvex İstanbul, geçtiğimiz
yıllarda da 50 ülkeden
yaklaşık 40 bin nitelikli
profesyonel tarafından
ziyaret edilmişti. LOGIST
EURASIA 2013, 6. Lojistik
Endüstrisi, Taşımacılık,
Yükleme, Boşaltma,
İstifleme, Depolama Araç,
Donanım, Sistem ve
Teknolojileri Fuarı ile eş
zamanlı gerçekleşecek olan
Comvex İstanbul, 14- 17
Kasım 2013 tarihlerinde
ziyaret edilebilir. ■

Asrın projesi Marmaray hizmette
İstanbul’un iki yakası arasındaki ulaşımı

kolaylaştırmayı ve trafik sorununu
çözümüne katkı yapmayı hedefleyen

Marmaray Projesi’nin Boğaz tüp geçişiyle 5
istasyonunu içeren etabı 29 Ekim 2013 günü
Cumhuriyet’in 90. yılında düzenlenen törenle
hizmete açıldı. Üsküdar’da gerçekleştirilen
törene Cumhurbaşkanı Abdullah Gül,
Başbakan Tayyip Erdoğan ve bakanların yanı
sıra Somali Cumhurbaşkanı Hasan Şeyh
Mahmud, Japonya Başbakanı Shinzo Abe ve
Romanya Başbakanı Viktor Ponta da katıldı. 

• Marmaray’ın ilk etabı toplam 13.6 kilometreyi ve
5 istasyonu kapsıyor.
• Kazlıçeşme - Ayrılıkçeşme arası 18 dakika.
Sadece deniz altı geçişini içeren Sirkeci - Üsküdar
arası ise 4 dakika sürüyor. ■ 3’te

Otomotiv sektörü 
Comvex İstanbul Fuarı’nda
buluşuyor     

Temsa’dan Şara Enerji’ye 16  Prestij

5’te

TOFED’in öncülüğünü yaptığı
ve 12 ülkenin yolcu taşıma
mesleki örgütlerinin

katılımıyla oluşturulan IPRU
bir törenle kuruldu. 

Mercedes-Benz Türk ve Anadolu
Isuzu sponsorluğunda 29 Ekim
Salı günü yapılan toplantıya
Afganistan Ulaştırma ve Sivil
Havacılık Bakanı Dr. Davut Ali
Najafı, Bulgaristan Ulaştırma Bilgi
ve Ulaştırma Teknolojileri Bakanı
Danail Papazov, Ulaştırma,

Denizcilik ve Haberleşme Bakan
Yardımcısı Yahya Baş, Müsteşar
Yardımcısı Talat Aydın, Karayolu
Düzenleme Genel Müdürü Ali Rıza
Yüceulu, TOFED ve IPRU Kurucu
Genel Başkanı Galip Öztürk,
TOFED Genel Başkanı Mehmet
Erdoğan, IPRU’dan Sorumlu

Genel başkan Yardımıcısı Ali
Çıkkan, Yönetim Kurulu Üyeleri,
TOF Başkanı Mustafa Yıldırım,
Mercedes-Benz Türk Otobüs Satış
Kısım Müdürü Burak Batumlu,
Anadolu Isuzu Pazarlama ve Satış
Direktörü Fatih Tamay ve çok
sayıda davetli katıldı. ■ 4’te

IPRU’ya katılan 12 ülke imzaladı: Türkiye, Azerbaycan, Bulgaristan, Hırvatistan, Gürcistan, İran, Makedonya,

Romanya, Rusya Federasyonu, Sırbistan, Sudan ve Ukrayna delegelerinin katılımıyla imza töreni yapıldı. 

IPRU’ya katılan 12 ülke imzaladı: Türkiye, Azerbaycan, Bulgaristan, Hırvatistan, Gürcistan, İran, Makedonya,

Romanya, Rusya Federasyonu, Sırbistan, Sudan ve Ukrayna delegelerinin katılımıyla imza töreni yapıldı. 

IPRU 12 ülkenin katılımıyla kuruldu 

■ Caner ÖZCAN

Esnafın önünü
açmak için
işbirliğine
hazırız

Hamza

Öztürk

6’da

İSAROD’dan çağrı!

Scaniaʼnın indirimli “Eski dostlar servis kampanyası” ■ 9’da

Ivecoʼdan Yeni Stralis
kampanyası ■ 8’de

Temsaʼdan Avenue
Körüklü Otobüs ■ 5’te

Aras Kargo: En iyi hizmet için daha ileri ■ 3’te

Otokarʼdan Yeni Tempo
Otobüs ■ 7’de

ISUZU, Comvex Fuarına hem
ziyaret hem ticarete bekliyor. ■ 2’de

ADR için Treyler Zirvesi 6 Kasım’da yapılacak 

“Tehlikeli Maddelerin 
Taşınmasında Yeni Dönem”

9’da

Marmaray ile başlayıp hızlı trenle sürecek raylı sistem atakları, taşımacılığı çok etkileyecek. 

● TCDD, KDGM ve belediyelerin yeni
duruma uyumu yanı sıra özellikle de
otobüsçülerin hat ve sefer planlamalarını
değişen koşullara göre gözden geçirmeleri
gerekecek.

4 

1_Layout 1  11/1/13  7:12 PM  Page 1



Siz değerli okuyucularımla; bu haftaki
yazımda asrın projesi Marmaray’ın
açılması, izlenimlerin ve bunun

kentiçi ulaşıma etkisi ile bölgesel ve
uluslararası ulaştırmadaki yerine dair
paylaşımlarda bulunacağım.

Hepimizin yakından takip ettiği üzere;
29 Ekim 2013 günü, Cumhuriyet’in
kuruluşunun 90’ıncı yılında ‘asrın projesi’
olarak ifade edilen Marmaray’ın açılışına
şahitlik ettik. Marmaray; tarihi açıdan da
ülkemiz ve bölgemiz için önemli bir
adımı ifade ediyor. Birçok defalar ifade
edildiği şekliyle Marmaray; Osmanlı son
dönemi idarecilerinin de ‘boğaz tüp
geçişi’ hayalinin gerçekleşmesini de ifade
ediyordu. Bununla beraber; Osmanlı son
dönemi ve Cumhuriyet’in ilk yıllarında
demiryollarına yoğun olarak yatırım
gerçekleştirilmiş olmasını takiben uzun on
yıllar boyunca demiryolunun adeta
tedavülden kaldırılmasının ardından, son
yıllarda tekrardan bu ulaştırma türüne
yapılan yatırımların, bir anlamda
taçlandırılması oldu bu proje. Ayrıca;
uzun yıllarda uluslararası alanda geniş bir
coğrafyada yapılan yük taşımacılığı,
demiryolu türünde, İstanbul’un her iki
yakasında Asya’dan Avrupa’ya geçişini
ancak denizyolu aktarması ile
gerçekleştirebiliyordu. Böylelikle; 29 Ekim
2013 tarihi itibariyle bu demiryolu
güzergahının en önemli halkası olan
Boğaz geçişi, yine demiryolu bağlantısıyla
gerçekleştirilmiş oldu.

Somut iyileştirme sağlayacak
Bununla birlikte bütün bu sembolik

değerler ve geliştirilen semboller, bizler
için önemli bir yer tutmakla beraber;
Marmaray’ın bize ve bölgemize
kazandıracağı somut iyileştirmelere göz
atarak, konuyu detaylandıracak olursak,
konuyu birçok defa vurguladığımız üzere;
türler arası entegrasyon, dengeli türel
dağılım, sürdürülebilir ulaştırma, kullanım
alışkanlıklarının yönlendirilmesi ve
benzeri ana başlıklar paralelinde
değerlendirebiliriz.

Bu çerçevede; Asya’yı Avrupa’ya

demiryolu ile
bağlaması öngörülen
ve tarihi
İpekyolu’ndan
esinlenerek ‘İpek
Demiryolu’ olarak
addedilen proje
dahilinde ‘Pekin’den
Londra’ya bağlantının
Marmaray ile
sağlandığı’ söylemi
hepimizin
yaklaşımıdır. Elbette ki
böylesine büyük bir
güzergahtaki her
birleşim noktası, Pekin
ve Londra’yı birbirine
bağlayan bir bileşeni
teşkil etmiş olacaktır.
Ancak ifade ettiğimiz
üzere, Türkiye’nin ve
İstanbul’un stratejik
konumu, kavşak
noktası oluşu, kıtaların birleştiği yer
olması ve Dışişleri Bakanı Sayın Ahmet
Davutoğlu’nun kullandığı ‘Afro Avrasya
Bölgesi’ kavramının merkezini teşkil
etmesi itibariyle, İstanbul’da Marmaray
Projesi’nin gerçekleştirilmesi, diğer
bağlantı noktalarında ayırıcı bir unsurdur.
Ayrıca bilindiği üzere; Marmaray,
denizden demiryolu ile geçişi sağlaması
itibariyle farklı bir uygulamadır. Proje
süresince ve açılış döneminde ‘güvenlik’
unsuru üzerinden değerlendirmeler
yapılmış olup, söylemek gerekir ki
böylesine bir bağlantı dünyada ilk olan bir
uygulama olmayıp, Japonya şirketleri ile
ortak gerçekleştirilmiş projeden söz
etmekteyiz. Benzeri projelerde, yıllardır
Fransa ile İngiltere Manş Denizinde
gerçekleştirilen ‘Manş Tüneli’ ile birbirine
bağlanmaktadır. Benzeri uygulamalar
farklı ülkelerde de mevcuttur. Bu gibi
yatırımlarda, güvenlik -diğer projelerde de
olduğu gibi- göz ardı edilebilecek bir
unsur değildir. 

Tek bağlantı noktası
Bu çerçevede; İpek Demiryolu Projesi

dahilinde; geniş bir
coğrafyada birçok ülkede
demiryolu inşa
çalışmaları hızla devam
etmekte olup bu güzergah
üzerinde önemli miktarda
yük ve yolcu taşınımı
gerçekleştirilecektir.
Güzergah üzerindeki
ülkeleri; Çin, Hindistan,
Pakistan, Bangladeş,
Kazakistan, Kırgızistan,
Afganistan, Özbekistan,
Tacikistan, İran,
Azerbaycan, Gürcistan,
Türkiye ile Balkanlar,
Doğu Avrupa, Orta ve
Kuzey Avrupa ülkeleri
olarak sıralayabiliriz.
Dolayısıyla, ülkemizin
güzergahtaki tek bağlantı
noktası Marmaray
olmamakla beraber, bu

proje en önemli bağlantı noktasını teşkil
etmektedir. Yine bu çerçevede Anadolu ve
Trakya sathını, İpek Demiryolu’nu Doğu-
Batı ekseninde kesmektedir. Osmanlı’nın
son döneminde, o günkü bütün Osmanlı
coğrafyası boyunca 13 bin km.den fazla
demiryolu inşa edilmiş olup, bunlar
Anadolu, Tuna Çevresi, Bilad-ı Şam
(Suriye Ürdün Lübnan Filistin), Hicaz
(Suudi Arabistan) ve Bağdat-Basra’dan
(Irak) müteşekkildir. Bu 13 bin km.nin
4.200 km.sinden fazlası bugünkü Türkiye
Cumhuriyeti sınırlarında kalmaktadır.
Cumhuriyet’in ilk dönemlerinde
demiryolu atılım süreci çerçevesinde
yapılan demiryolu hattı uzunluğu da 3 bin
km.nin üzerindedir. Cumhuriyet’in ilk
yıllarındaki demiryolu atılımının
ardından, 1940-1960 arasında ve hatta
2000 yılına kadar yapılmış olan
demiryolu yatırımı ise oldukça kısıtlı olup,
son yıllarda tekrardan hızlı ve planlı bir
demiryolu atılımı gerçekleştirilmektedir.
Osmanlı’nın son döneminde yapılan
demiryolu yatırımları daha çok Kuzey-
Güney eksenli olup, bunun 2 ana nedeni,
2 ana projedir. Bu projelerden birisi Hac

vazifesi için inşa edilen Hicaz Demiryolu,
bir diğeri ise Basra Körfezi ve ticaret
yolunun ulaşımının temini için inşa edilen
Anadolu-Bağdat Demiryolu hattıdır.
Cumhuriyetin ilk yıllarındaki atılım
döneminin demiryolu inşasının ana
karakteri ise Doğu-Batı eksenli olmasıdır.  

Yüksek hızlı
demiryolu

İpek Demiryolu Hattı
bağlantısı çerçevesinde;
Anadolu aksı Ankara-
Eskişehir-İstanbul Yüksek
Hızlı Demiryolu (YHD)
Hattı, Ankara-Yozgat
(Yerköy) -Sivas-Erzincan-
Erzurum-Kars YHD Hattı
ve İstanbul (Halkalı) -
Bulgaristan YHD Hattı ile
Kars-Batum-Ahılkelek-
Tiflis-Bakü YHD Hattı
üzerine oturmaktadır.
Anakara-İstanbul YHD
Hattı’nın Ankara-Eskişehir
etabı birkaç yıl önce
işletime alınmış olup
Eskişehir-İstanbul etabının
da yakın bir tarihte
tamamlanması
öngörülmektedir. Ankara -
Yozgat-Sivas-Erzincan-
Erzurum-Kars YHD
Hattının ise Ankara-Sivas
etabı inşası devam
etmekte olup
önümüzdeki 2-3 yıl
zarfında tamamlanması
öngörülmekte, takibinde
ise Sivas-Erzincan-
Erzurum-Kars etabının da
200 km/sa ticari hız ile
işletilecek kapasitede
inşası planlanmaktadır.
Bu çerçevede İpek
Demiryolu Hattının bir
bağlantısı olarak
Azerbaycan-Gürcistan-

Türkiye-Bulgaristan-Doğu Avrupa YHD
Hattının en önemli noktası ve en uzun
bağlantısını ülkemiz teşkil edecektir. 

İstanbul ulaşımına entegre
İstanbul ulaşımı ve trafiği bağlamında

ise Marmaray; metro hatlarının, hafif raylı
sistemlerin ve yüksek hızlı demiryolu
hattının bağlandığı bir proje olma
özelliğini taşımaktadır. Bu bağlamda;
İstanbul’da son yıllarda metro ve genel
olarak kentiçi raylı sistemde inşasında
büyük bir atılım başlatılmış olup 40
km.lerde olan ağ 140 km.nin üzerine
çıkarılmıştır. Bunun devamı olarak
Kadıköy-Kartal başta olmak üzere
tamamlanan birçok metro hattının yanı
sıra son olarak Üsküdar-Ümraniye-
Çekmeköy-Sancaktepe metrosunun
inşaatına başlanmış ve devam etmektedir.
Kadıköy-Kartal metro hattının ilk etapta
Pendik ve devamında Sabiha Gökçen
Havaalanı’na kadar uzatılması çalışmaları
devam etmekte olup, yakın bir tarihte
bitirilmesi öngörülen Ankara-Eskişehir-
İstanbul YHD Hattının da Pendik’ten
İstanbul kentiçi raylı sistemlerine ve
dolayısıyla Marmaray’a bağlanması
planlanmıştır. 

29 Ekim 2013 günü itibariyle
Marmaray’ın Ayrılıkçeşme (Kadıköy)-
Kazlıçeşme bağlantısı açılmış olup,
projenin iki ana istasyonu olan Yenikapı
ve Üsküdar, banliyölerin
rehabilitasyonunun tamamlanmasıyla
beraber, ana transfer merkezlerine
dönüşecektir. Yine bu çerçevede; yakın bir
tarihte Aksaray-Yenikapı Hafif Raylı
Sistemi’nin ve Yenikapı-Taksim
Metrosu’nun tamamlanmasıyla, Yenikapı
Transfer Merkezi daha etkin ve verimli bir
şekilde çalışacaktır. Şekil 1’de
Marmaray’ın 29 Ekim 2013 itibariyle
işletime geçen bölümü yer almaktadır.

Önümüzdeki sayıda, bu çerçevede
sizlerle, Marmaray Projesi detaylarını
paylaşacağım; hepinize sağlıklı, huzurlu,
mutlu ve başarılı bir hafta dilerim. ■
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Şekil 1. Marmaray’ın 29 Ekim 2013 İtibariyle İşletime Alınan Bölümü

Şekil 2’de ise, Marmaray’ın banliyölerin tamamlanmasıyla birlikte

işletime geçecek olan bütünü görülmektedir.

Türk ve Bulgar heyetleri

28 Ekim 2013 tarihinde

İstanbul’da karayolu

taşımacılığına ilişkin bir

toplantı gerçekleştirdi.

Bulgar heyeti, Bulgar
taşımacıların Türkiye
Cumhuriyeti topraklarında

karşılaştıkları sorunlara ilişkin bilgi
verdi:

- TIR Karnesi ve CMR belgesinde
varış ülkesi Bulgaristan olarak
belirtilmesine rağmen faturada başka
bir ülke olması halinde 3. Ülke geçiş
belgesi istenilmektedir. 

- UBAK belgesi kullanımında
uygulanan süre kısıtlaması CMR
Sözleşmesi ve UBAK Kullanıcı
Kılavuzu hükümleri doğrultusunda yeni
bir değerlendirmeye tabi tutulmalıdır. 

- UBAK belgesiyle yapılan
taşımalarda boşaltma noktası bir
UBAK üyesi olmasına rağmen, Türk
yetkililer malın nihai varış noktasına ve
ihracat beyannamesine
göre işlem yapmaktadır. 

Türk heyeti, Türk
taşımacılarının
Bulgaristan
topraklarında
karşılaştıkları sorunları
ayrıntılı olarak açıkladı: 

- Bulgaristan’da
uygulanan cezaların
ihlale göre çok yüksek
olması 

- Cezaların ödenmesi sürecinin
uzun olması ve ödemeye kadar
taşıtların ücretli parklarda bekletilmesi 

- Denetimlerin AB mevzuatına
aykırı olarak yapılması 

Heyetler, denetimlerin AB
mevzuatına (3820/85, 561/2006,
22/2006) uygun olarak ayrımcılık
olmaksızın, açık ve anlaşılır bir biçimde
ceza ödeme sürecinin yeni bir cezaya
dönüşmeden yapılması konusunda
mutabık kaldılar. Türk heyeti,
taşımacıların para cezalarının yanı sıra
bekleme sürecinden kaynaklanan
şikayetlerinin ortadan kaldırılmasını
rica etti.

UHD Bakanlığı Müsteşar
Yardımcısı Talat Aydın başkanlığındaki
Türk heyeti ayrıca, Türkiye
topraklarında yapılan denetimlerle ilgili
olarak aşağıdaki açıklamaları yaptı

Heyetler sorunların her iki ülke
ekonomisi ve taşımacılara zarar
vermeden çözülmesi dileklerini ifade
ettiler. ■

Türk-Bulgar toplantısı 

Ortak Protokolü, UDH Bakanlığı Müsteşar
Yardımcısı Talat Aydın ile Bulgar Heyeti
adına Anton Ginev imzaladı.
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DAHA iLERi
EN iYi HiZMET iÇiN

Marmaray, teknolojik

altyapısı, ekonomik

büyüklüğü, demiryolu

ulaşımına kazandıracağı

ivme ve daha birçok yenilik

bakımından dünyada ilkleri

içinde barındırıyor.

Avrupa ve Asya yakasını
İstanbul Boğazı'nın
altından birleştiren

Marmaray, Gebze ve Halkalı
arasında konumlandırılan üç
bölümden oluşuyor. 185 dakika
süren Gebze ile Halkalı arası
yolculuk süresi, Marmaray
Projesi kapsamında iyileştirilmiş
banliyö demiryolu sisteminin
hizmete girmesiyle 105 dakikaya
inecek. Bostancı ve Bakırköy
arası 37, Söğütlüçeşme ve
Yenikapı arası 12 dakika olacak.
Trenler, İstanbul Boğazı'nın Asya
bölümündeki Üsküdar İstasyonu
ile Avrupa yakasındaki Sirkeci
arasını ise 4 dakikada katedecek. 

Günde 1 milyon 200 bin

yolcu 

Boğaz geçiş kesiminde çift
hat olarak Yedikule'de yer altına
giren Marmaray, İstanbul
Boğazı'nın altından geçip
Üsküdar'daki yer altı istasyonuna
ulaşıyor. 

Gebze-Halkalı banliyö
hattının da hizmete girmesiyle
Marmaray ile Gebze-Halkalı
arasında 2-10 dakikada bir sefer
yapılacak. Tek yönde saatte 75
bin, günlük ortalama ise 1 milyon
200 bin yolcu taşınabilecek. 

Marmaray'da biletler şehir içi
ulaşım fiyatları düzeyinde, 1,95
lira civarında olacak. İstanbulkart
da kullanılabilecek. ■

Asrın projesi Marmaray hizmette

İstanbul’daki bütün
raylı sistemleri
birbirine entegre
etmeyi hedefleyen
Marmaray Projesi’nin
Boğaz tüp geçişiyle
5 istasyonunu içeren
etabı dün düzenlenen
törenle hizmete açıldı.
Üsküdar’da
gerçekleştirilen törene
Cumhurbaşkanı
Abdullah Gül,
Başbakan Tayyip
Erdoğan ve bakanların
yanı sıra Somali
Cumhurbaşkanı Hasan
Şeyh Mahmud,
Japonya Başbakanı
Shinzo Abe ve
Romanya Başbakanı
Viktor Ponta da
katıldı. 

Yeni otobüs hatları 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi'nden yapılan açıklamaya göre 29
Ekim'de açılışı yapılacak olan Marmaray’ın Ayrılık Çeşmesi,
Üsküdar, Sirkeci, Yenikapı, Kazlıçeşme istasyonlarına gelecek

yolcuların transferleri için oluşturulan hatlar Marmaray ile birlikte
hizmet vermeye başlayacak. Avrupa Yakası'nda son durak olan
Zeytinburnu Kazlıçeşme istasyonundan gelen ve giden yolcuların
transferleri için yeni hatlar oluşturuldu. ■

Marmaray'ın ardından ayrı
bir törenle hayata
geçirilmesi planlanan

Ankara-İstanbul Yüksek Hızlı Tren
(YHT) hattının durakları belli oldu.
YHT hattında yolcular, Ankara'dan
İstanbul'a giderken sırasıyla Polatlı,
Eskişehir, Bozüyük, Bilecik,
Pamukova, Sapanca, İzmit ve
Gebze'den geçerek Pendik'e
varacak. Bu yolculuk 3 saat sürecek.
Ankara-İstanbul YHT hattı, son
durak Pendik'teki banliyö hattıyla
Marmaray'a entegre edilecek.
Böylece Avrupa'dan Asya'ya
kesintisiz ulaşım sağlanacak.

Ankara-Eskişehir hattının
ardından Ankara-İstanbul hattının
hizmete girmesiyle yolcu
taşımacılığında yüzde 10 olan
demiryolu payının yüzde 78'e
çıkması öngörülüyor. 

Uçakla rekabet edecek

Ankara-İstanbul arasında YHT
ile seyahatin, uçaktan daha çok

tercih edilmesi bekleniyor. Zaman
açısından havayoluyla ulaşımın
avantajlarını sunacak YHT'ler,
biletlerinin otobüs biletlerinden
biraz pahalı, uçak biletlerinden ise
ucuz olması bekleniyor.

Ankara-İstanbul arasında
uçakla yolculuk yapan bir
vatandaşın kalkıştan ortalama 45
dakika önce Esenboğa
Havalimanı'na varması gerekiyor.
Havalimanına seyahat toplu
taşımayla yaklaşık 45 dakika
sürerken, uçakla Sabiha Gökçen'e
yapılan yolculuk sonrası
havaalanından çıkış 1 saate
ulaşabiliyor. Sabiha Gökçen
Havalimanı'ndan Kadıköy'e
ulaşımın ortalama 1 saat sürdüğü
düşünüldüğünde uçakla
Ankara'dan başlayan yolculuk
ortalama 3-3,5 saate ulaşıyor.
Ancak özellikle İstanbul trafiği ve
öngörülemeyen uçak rötarlarının
eklenmesiyle bu süre bazı
seferlerde 4 saate yükselebiliyor. ■

YHT durakları belli oldu

• Marmaray’ın ilk etabı toplam 13.6 kilometreyi ve 5 istasyonu kapsıyor.
• Kazlıçeşme - Ayrılıkçeşme arasındaki 13.6 kilometrelik mesafe 18 dakikada katediliyor.
• Sadece deniz altı geçişini içeren Sirkeci - Üsküdar arası ise 4 dakika sürüyor.
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Niye o kadar 
alıngansınız?

salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan

TOFED’in öncülüğünü yaptığı ve 12

ülkenin yolcu taşıma mesleki

örgütlerinin katılımıyla oluşturulan IPRU

törenle kuruldu. 

Mercedes-Benz Türk ve Anadolu Isuzu
sponsorluğunda 29 Ekim Salı günü
yapılan toplantıya Afganistan Ulaştırma

ve Sivil Havacılık Bakanı Dr. Davut Ali Najafı,
Bulgaristan Ulaştırma Bilgi ve Ulaştırma
Teknolojileri Bakanı Danail Papazov, Ulaştırma,
Denizcilik ve Haberleşme Bakan Yardımcısı
Yahya Baş, Müsteşar Yardımcısı Talat Aydın,
Karayolu Düzenleme Genel Müdürü Ali Rıza
Yüceulu, TOFED ve IPRU Kurucu Genel Başkanı
Galip Öztürk, TOFED Genel Başkanı Mehmet
Erdoğan, Yönetim Kurulu Üyeleri, TOF Başkanı
Mustafa Yıldırım, Mercedes-Benz Türk Otobüs
Satış Kısım Müdürü Burak Batumlu, Anadolu
Isuzu Pazarlama ve Satış Direktörü Fatih Tamay
ve çok sayıda davetli katıldı. 

Etkinliği artırmak hedefi

Toplantının açılış
konuşmasını TOFED’in
IPRU’dan Sorumlu
Genel Başkan
Yardımcısı Ali Çıkkan
yaptı. Ulaştırma,
Denizcilik ve Haberleşme
Bakanlığı ve TOFED’in
koordineli bir şekilde
çalışması sonucu IPRU’nun
kuruluşunu gerçekleştirmenin mutluluğunu
yaşadıklarını vurgulayan Çıkkan, IPRU ile
karayolu yolcu taşımacılığının diğer taşıma

modları arasındaki etkinliğini
artırmayı amaçladıklarını söyledi:
“Karayolu ile yolcu taşımacılığının
uluslararası bir örgütünün
olmadığını tespit ettik, buradan
hareketle 2010 yılında 3335 sayılı
Uluslararası Nitelikteki
Teşekküllerin Kurulması
Hakkındaki Kanun ile 5223 sayılı
Dernekler Kanunu’na göre kuruluş
çalışmalarına başladık. 12 ülke sivil
toplum örgütünün bugün kurduğu
IPRU’yu BM’nin ve diğer uluslararası
kurumların tanıyacağı demokratik katılımcı
ve saygın uluslararası bir meslek örgütü olması
için var gücümüzle çalışacağız. Bu proje ile
dünya yolcu taşımacılığının birlik beraberlik ve
dayanışmalarına katkı sağlamalarını diliyorum.
Projelere verdiği destekten ötürü sayın
müsteşarıma, sayın kurucu başkanıma teşekkür
ediyorum.” 

IPRU ilk mesleki sivil toplum örgütü 

IPRU’nun Kurucu Genel Başkanı Galip
Öztürk ise Türkiye’de otobüsçülük sektörünün
neredeyse Cumhuriyetle yaşıt olduğunu, dünya

8 yıllık çalışma sonucunda Uluslararası Karayolu Yolcu Taşımacılığı Birliği hayata geçti

IPRU 12 ülkenin katılımıyla kuruldu 

devi üreticilerin Türkiye’de
otobüs üretimi yapmasının
Türkiye’yi otobüs üretim
merkezi haline getirdiğini
söyledi. Türkiye’nin
otobüsçülük sektöründe
sahip olduğu birikimi
yansıtmak için TOFED’in

kurulduğunu, bugün de
IPRU’nun kuruluşuna

tanıklık ettiklerini vurgulayan
Öztürk, “12 ülkeyi birliğimizin

içine alarak kurduğumuz IPRU,
hepimize hayırlı uğurlu olsun. IPRU,

komşularımız başta olmak üzere dünya
ülkeleriyle bilgi birikimini paylaşacak, otobüsle yolcu
taşımacılığı sektörünün dünya genelinde gelişmesine
öncülük edecek. IPRU, aynı zamanda Türkiye’de
kurulmuş ilk uluslararası nitelikli mesleki sivil toplum
örgütü olma özelliğiyle bir ilki gerçekleştiriyor.
Otobüsçüler bir ilke daha öncülük etmektedirler. Bu
kuruluş siz değerli meslektaşlarımızın eseridir. Bu
duygu ve düşüncelerle IPRU’nun, başta ülkemiz olmak
üzere birlik çatısı altında toplanan ülkelere hayırlı
olmasını yürekten diliyorum” ifadelerini kullandı. 

Konforlu taşıma 

Ulaştırma Bakan Yardımcısı Yahya Baş,
Türkiye’nin 10 yılda ulaşımın her kademesinde büyük
bir atılım gerçekleştirdiğini belirterek, ulaşım
ağlarından en önemlisinin karayolu ulaşımı olduğunu
söyledi. Karayolu yolcu taşımacılığının en büyük payı
aldığını vurgulayan Baş, “Otobüsçülük
bu işin başında geliyor. Yolcu
taşımacılığında ülkemiz
gerçekten en modern, en
kaliteli, en güvenilir
taşımacılığı gerçekleştiriyor.
Bu anlamda IPRU’nun
kuruluşunu ve Türkiye’deki
tecrübelerini uluslararası
alana taşıyan
otobüsçülerimizi de
kutluyorum. Bu noktada
emeği geçen bakanlığımız
çalışanlarını da ayrıca
kutluyorum. Çünkü gerçekten son
yıllarda bakanlığımızın ilgili personeli,
uluslararası taşımacılık konusunda gerekli
düzenlemeleri yerine getirmiş, kararlı bir şekilde
uygulamasını gerçekleştirmişlerdir. Sayın genel
müdürümüzün ve özellikle bu işin başında bulunan
Müsteşar yardımcımız Talat beyi kararlı duruşlarından
dolayı kutluyorum” dedi. Bakanlığın sadece düzenleme
alanında değil, ayrıca karayolu altyapısı alanında da
önemli mesafe kat ettiğini dile getiren Baş, “Taşımacılık
yapan kuruluşlarımız farklı bir rahatlık ve güven içinde
karayollarımızı kullanmaktalar. Bunun daha da
gelişeceğine inanıyorum. Bu taşımacılıkta emeği geçen
bütün otobüsçüleri ve uluslararası alana taşınan
IPRU’nun kuruluşunu bütün ülkeler için hayırlı
olmasını temenni ediyorum”  dedi. 

Dünyanın en iyisi…

UDH Bakanlığı
Müsteşar Yardımcısı Talat
Aydın, Türkiye’nin
şehirlerarası ve
uluslararası yolcu
taşımacılığında dünyanın
en iyisi olduğunu söyledi.
Şehirlerarasında 350
firma, 9 bin otobüs ile yılda
200 milyon yolcunun
taşındığını dile getiren Aydın,
“Kısa mesafede 40 bin işletmeci,
50 bine yakın araçla tarifeli olarak 200
milyondan daha fazla yolcu taşınıyor. Turizm
taşımacılığında ise 400 taşıma şirketi, 25 binden fazla
otobüsle hizmet veriyor” dedi. 

Türkiye’nin yaşadığı tecrübe ile uluslararası
standartlar, kurallar ve işbirlikleri oluşturmak için
uluslararası karayolu yolcu taşımacılığı birliğinin
kurulmasına öncülük ettiğini vurgulayan Aydın,
“Dünyada havacılığın, demiryolu yolcu taşımacılığının
ve denizyolunun pek çok uluslararası örgütü ve lobisi
var, karayolunda böyle bir adımı ilk defa atıyoruz. Biz
başından beri bu kuruluşun içinde yer aldık. İyi ki bunu
yapmışız, diyorum. Bu teşebbüste kurucu üye olarak yer
alan çok değerli komşu ülkelerimize teşekkür ediyorum.
Uluslararası Yolcu Taşımacılığı Birliği, yolcu
taşımacılığının uluslararası kurallarını, hizmet kalitesini
ve şüphesiz taşımacıların ve yolcuların haklarını
savunacak” diye konuştu. ■

IPRU’ya katılan 12 ülke
Konuşmaların ardından Türkiye,

Azerbaycan, Bulgaristan, Hırvatistan,
Gürcistan, İran, Makedonya, Romanya, Rusya
Federasyonu, Sırbistan, Sudan ve Ukrayna
delegelerinin katılımıyla imza töreni
düzenlendi. 

Yarası olan gocunur diye bir
sözümüz var. Bilenler bilir, ben
atasözlerini de özlü sözleri de çok

severim ve sık sık kullanırım. Taşı
gediğine oturtmak gerektiğinde, en kısa,
en kestirme yoldur ve faydası da
sonsuzdur.

Alibeyköy Terminali üzerine bir yazı
yazdım… Bekledim ki otobüsçüler
feveran etsin, ama hiç ummadığım
yerden geldi cevap: İSPARK’tan.

Bana göre, yani benim penceremden
bakarsanız, iyi bir şey bu cevap verme…
Çünkü gazetemizin okunduğunun
kanıtıdır. Acaba başka kaç gazetedeki
kaç yazara böylesi cevap yolluyor
İSPARK? Sanmam ki ikincisi olsun.

Yine de cevaba cevap vermekten
alıkoyamayacağım. Sordum soruşturdum,
yetkililerle konuştum; meğer ihale
kuralları gereği imiş bu fiyat yükseltmek.
Yani İSPARK’ın tasarrufunda değilmiş.
Ama İSPARK’ın hatası, bu durumu
açıklamaktan imtina etmesi bana göre.
Bir de cevapta da kendileriyle alakası
olmayan fiyatların yükselmesine
değinmemeleri…

Bernard Show, “Eğer yürüdüğünüz
yolda güçlük ve engel yoksa bilin ki o
yol sizi bir yere ulaştırmaz” demiş…
Nasıl da cuk oturuyor bizim bu
konumuzla. Tabii, bırakalım İSPARK’ı,
biz otobüsçüler açısından tutalım
ucundan…

Yazın tozu dumanı, kışın karı boranı,
yolu, aracı, otogarı, şehiriçi ulaşımı,
motorin fiyatları, tedarik sıkıntıları gibi
aslında sıralansa bırakın bu köşeyi tüm
sayfada yer kalmayacak kadar çok
sorunların üstesinden gelen bir hizmet
veriyor otobüsçüler. Ülkemizin ana
ulaşım sistemi olduğu gibi ekonomisinin
de can damarıdır şehirlerarası yolcu
taşımacılığı. Bu saydıklarımız kadarıyla
bile başa çıkmak için güç birliği yapmak
gerekir. Otobüsçü de bunun farkındadır,
hep birlikten yana konuşur, tutum takınır.
Ama lafla peynir gemisi yürümez.
Yürümediği için de ‘dön baba dönelim’
oynarız olduğumuz yerde. Yine bir
atasözüne sığınacağım: Benim oğlum
bina okur, döner döner gene okur. 

Peki, otobüsçü ne yaparsa bu
sıkıntılarını bir nebze olsun atlatır?
Otobüsçünün kararlı olması şarttır en
başta. Ardından da Alibeyköy’de olduğu
gibi kendisi düşerken yanındakini de
düşürmek için çekmemelidir.
Tutunacaksa, düşmemek için tutunması
gerekir. Ama kazın ayağı öyle değil…
Ben söylemeyeyim, Alibeyköy Terminali
ihalesine bakın. Otobüsçü, çuvaldızı
değil mızrağı kendine batırmalı ki bu
uykusundan uyansın. Uyumaya devam
ettiği sürece daha çoook ihaleden boynu
bükük ayrılır, sonra da birbirimizi yeriz.
Boşuna bakmalılar otobüsçünün
gözlerinin içine, ne zaman kavga
edecekler de birbirlerine girecekler diye. 

Birlik olursak biz kazanırız.
Kamyoncuları örnek göstersem yeter

mi? ■

“Yolların kralı
olmaz, kuralı olur”

UDH Bakanı Binali YILDIRIM

Mersin Otogarı
Toroslar’ı 
canlandıracak
Mersin Büyükşehir Belediye

Başkanı Macit Özcan, Mersin’in

yeni otobüs terminaline 5 ay

içinde kavuşacağını müjdeledi.

Mersin’e yakışır bir
şehirlerarası otobüs
terminalinin temelini Mart

ayında attıklarını kaydeden Başkan,
yeni otogarın Çavuşlu’da bulunan ve
rehabilite edilen eski çöp depolama
alanının yanında yer alan yaklaşık 180
dönümlük alana inşa edildiğini
belirtti: “Mevcut otobüs terminali,
gelişen ve büyüyen kentimize küçük
gelmektedir. Çavuşlu’da rehabilite
ederek sosyal ve spor alanı haline
getirdiğimiz eski çöp alanının hemen
yanında 40 peronluk yeni bir otobüs
terminali inşa ediyoruz.” 

Yeni otobüs terminalinin şehir
merkezinin dışında olmasının avantaj
olduğunu iddia eden Özcan,
“Otobüsler şehir merkezine girmeden
doğrudan otobana girecek ve kent
merkezindeki araç trafiği önemli
ölçüde rahatlayacak. Ayrıca yeni
otobüs terminalinin kurulacağı yer
Toroslar ilçesi sınırları içinde olacağı
için, bu ilçemiz özellikle ticari
anlamda büyük bir hareketliliğe
kavuşacak” dedi. ■

■ Caner ÖZCAN
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Mustafa
Yıldırım
TOF Tüm Otobüsçüler
Federasyonu 
Genel Başkanı

IPRU kuruldu,
gururluyuz!

Öncelikli konumuz, tabii ki
Türkiye’de ve dünyada
gündem yaratan Marmaray.

Cumhuriyetimizin 90’ıncı yılında 29
Ekim Salı günü Marmaray hizmete
açıldı. 150 yıllık bir geçmişe sahip
fikrin, hayata geçmiş olması
Hükümetin başarısıdır. Emeği geçen,
katkısı olan herkese teşekkür ediyoruz.
Artık Avrupa ile Asya’yı birbirine
bağlayan demiryolu hattının oluşması
konuşuluyor. Türkiye transit bir geçiş
ülkesi haline geldi ve köprü görevi
görmeye başladı. 

Bizim için de önemli ve
anlamlı 

Marmaray ile belki Rumeli-
Anadolu geçişlerinde yaşadığımız
zaman kaybını en aza indirecek, yeni
düzenlemelere ihtiyaç olacak.
Anadolu’dan gelen otobüslerimizin bir
bölümü için yakın bir gelecekte
Avrupa yakasına geçmeden geri
döneceği düzenlemelere gidebileceğiz.
Bunları düşünmemiz lazım. Belki şehir
içinden ring ile Kazlıçeşme’ye
taşıdığımız yolcuları Marmaray ile
karşıya geçirip, o yakadan bindirmenin
çok daha uygun olacağını
düşünüyorum. Özellikle yoğun
günlerde bu yolları denenebilir;
hazırlıklarını yapmamız lazım.
Otobüsçülük bu sayede daha verimli
hale gelecek. 

Havayolunun ardından
demiryolu 

Şu bir gerçek artık, havayolunda
sağlanan başarı, önümüzdeki dönemde
demiryolunda da yakalanacak.
İstanbul-Ankara demiryolu 2015
yılında açıldığında insanlarımız çok
daha hızlı bir şekilde ulaşımlarını
temin edecek. Belki sektörümüz
bundan yara alacak ama Türkiye
nüfusu büyüyor, kısa mesafelerde daha
fazla hareket olacak. Gelişen ulaştırma
sistemleri, insanları daha fazla
yolculuğa davet edecek. Açılan
üniversiteler Türkiye’nin sosyal
ekonomik, hayatında değişim, gelişim,
zenginleşme, hareketlilik kat sayısını
artıracak. İç turizmde büyük patlama
olacak diye düşünüyorum.
Beraberinde sektör adına olumlu
gelişmeler de olacak önemli olan
sektörün kendi elbisesini kendi
bedenine uydurması. 

Sektörümüzün gurur günü  
29 Ekim’de Marmaray ile ülkemiz

adına gurur duyarken, sektörümüz
adına da gurur duyulacak bir
çalışmanın imzaları atıldı. 8 yıllık bir
çalışmanın ürünü olan Uluslararası
Yolcu Taşımacıları Birliği IPRU’nun
kuruluşu Ulaştırma, Denizcilik ve
Haberleşme Bakan Yardımcısı Sayın
Haydar Baş, Müsteşar Yardımcısı Sayın
Talat Aydın, Karayolu Düzenleme
Genel Müdürü Sayın Ali Rıza
Yüceulu’nun ve 12 ülke delegasyonun
katılımı ile imzalandı.

IPRU önemli bir adım  
Bu konuda emeği geçen herkese

teşekkür ediyorum. Bakanlığın bunu
desteklemesi, sektörün geleceği
açısından da önemli.  Bizim için bir
güç oldu. Bakanlık, son 12 yılda
önemli kararlar aldı. Hiçbir ülke
karayolu taşımacılığında bizim kadar
ciddi ve detaylı bir mevzuata sahip
değil. Yönetmeliklerle beraber
düzenlemeleri sürekli revize ederek,
güncelleyerek sektörün, ülkenin
ihtiyaçlarını dikkate alan bir anlayış ile
beraber mevzuat oluşturuldu. Halen
mevzuatın yeterli olmayan,
güncellenmesi gereken tarafları var
ama önemli olan böyle bir mevzuata
sahip olmamız. 

Talep yaratıldı
Böyle gelişmiş bir otobüsçülük

sistemi olması tüm dünyaya örnek
teşkil ediyor. Türkiye bir talep yaratmış
durumda. Almanya, Rusya, Belarus,
Gürcistan, güney komşularımız, Kuzey
Afrika ülkeleri otobüs taşımacılığı
konusunda istekte bulunuyor.
Önümüzdeki dönemlerde,
sektörümüzün bu büyüklüğünü
yurtdışına ihraç ederiz diye
düşünüyorum. Uluslararası Karayolu
Taşımacıları Birliği (IRU) var. IRU’nun
yolcu taşımacılığı kanadı son derece
zayıf ve yetersizdi.

Bunun için de IPRU’yu
önemsemek lazım. IPRU ile
amaçlanan, regülasyonlara uyum,
uluslararası geçişte ve taşımacıların
yerelde ve uluslararasında yaşadığı
sıkıntıların çözümü, mevzuat
uyumlandırılması, mütekabiliyet esası
gibi birtakım çalışmaları yapmaktır. Bu
konularda destek aldık. Önümüzdeki
dönemde IPRU doğru yapılandırılıp,

doğru çalışırsa, ki Ulaştırma Bakanlığı
bu konuda verdiği desteği her zaman
sürdüreceğini ifade etti, sektörümüz
için hayırlı uğurlu olsun. İlk etapta 12
ülke geldi ama daha birçok ülkenin
geleceğini biliyoruz. Rusya büyük bir
Pazar, Rusya’nın katılmış olması bizim
için son derece önemli. 

Avrupa’dan da bu oluşumda
birkaç ülke var. Almanya ve Fransa’nın
da bu birliğin içinde olmasına yönelik
çalışmalar yapılması gerekiyor.
IPRU’nun profesyonel kadrolarla
desteklenmesi önemli. 

Bakan Yıldırım’ı ziyaretimiz 
Geçtiğimiz hafta için AVTER

yönetimi olarak Sayın Bakan Yıldırım’a
bir ziyaret gerçekleştirdik. Biz
otogarların doğru yapılandırılması,
ulusal diğer taşıma sistemleri ile
entegre olması, sektörden sektöre
sistemden sisteme geçişlerin
kolaylaştırılması gerektiğini ifade ettik.
Bakan Yıldırım ile havayoluna tavan
fiyat konusunu da görüştük…
Bayramdan sonra bu konuda açıklama
yapacaklarını ifade etmişti, kendisine
bu konuyu sordum. Sektör de, sivil
havacılar da bunu bekliyor dedim.
Ayrıca yürütmeyi durduracak bir
kararın alınmaması, taban-tavan fiyat
belirlemek yerine katsayı
belirlenmesinin, tüketiciyi koruma
anlamında önem taşıdığını ifade ettim.
Sayan Bakandan sektörler arasındaki
dengeyi kurmalarını da istedik. Bakan
Yıldırım, “biz o zaman üç değil, 2,5
kat olarak fiyat belirlemelerini
isteyelim” dedi.

Havacıların, son 72 saatte
fiyatların serbest bırakılması talepleri
olmuştu. Sayın Bakanın bu konuda
“Biz son 72 saati kabul etmeyiz.
Biletlerin büyük çoğunluğu son 72
saatte satılıyor. ‘Son 24 saate 5 kattan
fazla artıramazsınız’ diyerek o güne
özel bir kat sayı koyacağız” şeklinde
oldu. Bu bizi mutlu eden bir karar.
Sayın Bakanımızdan en kısa zamanda
bu karara yönelik genelgeyi
çıkarmalarını bekliyoruz. Biz bugüne
kadar ciddi bir talepte bulunmadık. 

Bizim istediğimiz otogarların yer
seçimi, yapımı, işletilmesi konusundaki
karar süreçlerinin Bakanlık tarafından
belirlenmesi, havayolu ile karayolu
arasında dengenin kurulması… 

Herkese iyi haftalar diliyorum. ■

Temsa Ankara bayisi Azizoğlu

Otomotiv, Şara Enerji A.Ş’ye 16 Prestij

satışı gerçekleştirdi.  

T
emsa Adana Fabrikası’nda düzenlenen
törene Şara Enerji A.Ş Yönetim Kurulu
Başkanı Şadi Türk, Yönetim Kurulu

Üyeleri Raşit Mor, Miray Türk, Temsa Genel
Müdürü Dinçer Çelik, Pazarlama ve Satış
Direktörü Murat Anıl, Kurumsal İletişim ve
Pazarlama Yöneticisi Ebru Ersan, Bölge Satış
Yöneticisi Fırat Bakır, Azizoğlu Otomotiv
Yönetim Kurulu Başkanı Ali Şahin katıldı. 

1985 yılında kurulan Şara Enerji A,Ş
Ankara Polatlı fabrikasında her türlü kafes,
monopol direk, çelik konstrüksiyon imalatı ve
galvanizleme üretimi gerçekleştiriyor. Şara
Enerji A.Ş iki fabrikasında daha hırdavat ve
bağlantı elemanları üretimi de yapıyor. 

Yaptığımız araştırma Temsa markasını

işaret etti

Yurtiçinde Ankara ve Adana’da,
yurtdışında Cezayir, Suriye, Kıbrıs ve Kuzey
Irak’ta şubeler ile hizmet verdiklerini belirten
Şara Enerji A.Ş Yönetim Kurulu Üyesi Raşit
Mor, “Şirketimiz büyüyen hedefleri
doğrultusunda ilk kez araç yatırımına da

başlamış bulunuyor. 16 Temsa Prestij ile
kendi fabrika personelimizin taşımasını
gerçekleştireceğiz. Yaptığımız araştırmalar
hem işletim sürecinde sağladığı avantajlar
hemde konfor düzeyi yüksek araçlar olarak
Prestij markasını işaret etti. Bu yatırımda
Temsa’nın yaygın ve kaliteli satış sonrası
hizmet ağına sahip olması da etkenler
arasında yer aldı. İlk etapta 16 adetlik bir
yatırımda bulunduk. İstediğimiz verimliliği
aldığımız takdirde yine araç yatırımımız
Temsa markası yönünde olacak” diye
konuştu.

Araç yatırımında tercih Temsa Prestij

Azizoğlu Otomotiv Yönetim Kurulu
Başkanı Ali Şahin, Şara Enerji’nin 30 yıla
yaklaşan faaliyet süreci ile ülke ekonomisine
önemli bir katma değer sağladığını belirterek,
“Şara Enerji’nin kendi personelini taşımaya
yönelik ilk adımı attığında tercihinin Temsa
markası olması bizleri gururlandırıyor. Şara
Enerji ile başlayan bu işbirliği sürecinin 16
araç ile sınırlı kalmayacağını, bu sayının hızla
artacağına yönelik inancımız tam. Şara
Enerji’nin büyüyen hedeflerine katkı
sağlamaktan dolayı mutluyuz. Yeni araçların
hayırlı, uğurlu olmasını diliyorum” diye
konuştu.  ■

Şara Enerji A.Ş’den 
16 Temsa Prestij yatırımı 
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Ömür Bereketi

Esnafın gücünü gördüler
rahatsız oldular 

Bu oda yıllarca gücünü
kullanamadı, birlikteliğimizi
ispat ettik. Etkinliklerimizle,
eylemlerimizle. Taleplerinizi
doğru şekilde anlattığınızda
belediye ile yetkili mercilerin
de muhatabı haline geldik.
Sonuç da almaya başladık. Bu
da çıkar gruplarını rahatsız
etti. Şimdi planları Ocak
ayındaki seçimlerde
örgütlenip karşımıza bir ekip
çıkartmak. Ticaret odasına
üye firmalar bireysel araç
sahiplerini örgütleyerek bunu
yapmak için çalışıyorlar. Yeter
ki olsunlar. Bundan korkumuz
yok. Ancak bu esnafın kendi
ayağına kurşun sıkmasından
başka bir şey değil. Esnaf buna
inanıp oy verecekse bizim çok
fazla konuşacak bir şeyimiz
yok. 

Takdir edilen, değer verilen,
umut bağlanan insanlar için
“Allah ömür bereketi versin“

deriz. Zamanını, enerjisini,
öğretimini, deneyimini yararlı ve
akıllı kullanmasını beklediğimiz
kişinin başarısına ihtiyaç o kadar
büyüktür ki; Yaradan’ın da
yardımcı olmasını, bir tersliğe
meydan vermemesini dileriz. 

Yani israfı ortadan kaldırmayı
hedefleyerek verimlilik dileriz.

Çok ve çok dua etmemiz
gerekiyor!

Toplumsal yaşamda verimlilik,
bireylerin eğitimi, öğretimi ve
deneyimi ile gerçekleşiyor.
Sürdürülmesi ahlaka dayanıyor.
Ulusal verimlilik de böylece
gerçekleşiyor. Geçen haftalarda
Japonya’nın, Almanya’nın ulusal
verimliliğinin üstünlüğünden
bahsettik; bizim 3 veya  5 katımız.

Japonya, okuma-yazma
bilmeyen sonuncu vatandaşını
1890 yıllarında gömmüş. BM okur-
yazarlık listesine göre 127 ülke
içinde Türkiye 52. (88,3 puan).
Bulgaristan 12. (98,2), Yunanistan
18. (97,5) iken; Doğu
komşularımız  İran 75. (77), Ürdün
47. (89,9), Suriye 64. (82,9). Irak,
demokrasi daha yeni götürüldüğü
için, bu listede yok bile. Bizden az
iyi olanlar Katar, Malezya, Ürdün
iken; az kötü olanlar Surinam,
Endonezya, Bahreyn...

Şimdi bu konuda yeni bir
hedefe yönelelim;

Eğitime, öğretime, deneyime
maddi değeri biçenler İnsan
Kaynakları (İK) yöneticileri.

İK yöneticileri, iş ve eleman
bulma aracılığını yapmak
çabasıyla yüzlerce internet sitesi
açtılar. Buldukları sonuçlardan
memnun olmuyorlar çünkü
aradıklarını bulamıyorlar.

Bulduklarını, şirketlerine yarar
düzeye getirmek için harcadıkları
zamanın ve mali kaynakların
ulusal toplamı hakkında bilgi
üretmiyorlar. Fayda/Maliyet
performanslarını
değerlendirebileceğimiz

platformları yok.
İK eğitiminin sorumlusu Milli

Eğitim Bakanlığı. Şirketlerdeki İK
yöneticileri bu Bakanlığın
müşterileri. Kamu, öğrenci başına
yılda 39 (otuz dokuz) TL kaynak
gönderebilmekte. Bu rakam,
GSYH’nın yüzde 4’ü kadar. OECD
ortalaması yüzde 5.

Yine kurtarmaz, demek ki
bizde GSYH da çok düşük. 5 puan
kaç TL edecek ki!

Yönetsel bütünlük açısından
etkin bir adım olan Türkiye’de
Eğitimin Finansmanı Bilgi İşlem
Sistemi (TEFBİS) 2011 yılında
kurulmuş ve henüz bir rapor
oluşturmamış. 

İK yönetiminin toplam yıllık
eğitim harcamasını nereden
bulabileceğiz? Onların da bir
xxBİS kurmaları gerekir ki, ulusal
harcamayı bilebilelim. Bu bilgileri
Sabancı Üniversitesi’nden aldım,
“Eğitim İzleme Raporu - 2011“. 

Eğitimin ve öğretimin
yönetilmesinde bütünsel yaklaşım
yok ve israf yüksek; hem zaman
hem de imkan israfı.  

Eğitimin performansı zaten
Katma Değer düşüklüğümüzde
ortaya dökülüyor.

Sürecin başarısı Kaliteli
Emekte.

Kaliteli emeği kullanan
sanayinin, üretimin, hizmetlerin
yöneticileri ne yapacaklardır ki
emek tedarikinin kalitesi yükselsin,
maliyeti iyileşsin, finansmanı
sağlansın, kalitesi sürdürülür
düzeye gelsin?

İK sorumlu ve yükümlü.
Yoksa…
İnsani Gelişmişlik Endeksinde

en iyi Norveç 955 puan, Dünya
694 puan, Türkiye 722 puan.
Türkiye’den biraz iyisi Ermenistan,
biraz kötüsü Cezayir, dikkat!

Memnun olmak
düşünülemez.

İnsan Kaynakları Şurası
doğabilir, kolaylıkla…

Verimlilik tasarruf demektir.
Verimliğinizin her konuda

arttığı haftalar dilerim. ■

Denizli Büyükşehir
Belediyesi Başkanlığı,
"150 adet otobüs alımı

ihalesi " ile ilgili yeni
gelişmeler kaydedildi. Otobüs
alımı için Belediye
Meclisi'nden yetki istendi.
Gerekli onayın alınmasından
sonra ihale hazırlık
çalışmalarına başlanacağını
belirten yetkililer, ihale
ilanının 2014 yılı başlarında
yapılabileceğini kaydettiler.
Alımı planlanan otobüslerin
yaklaşık 60 milyon liraya mal
olması bekleniyor. İhaleye ait
şartnameler ilanın
yayımlanmasından sonra
bedeli karşılığında Denizli
Büyükşehir Belediyesi
Başkanlığı'ndan temin
edilebilecek. ■

Denizli
Büyükşehir
Belediyesi 
150 otobüs
alacak

Kocaeli’deki 
56 P Plaka 
ihalesine 186
kişi başvurdu

Kocaeli Büyükşehir
Belediyesi’ne bağlı
Ulaşım Koordinasyon

Merkezi (UKOME), 56 adet P
plakayı ihaleye çıkardı. Dün
Seka Park Otel’in toplantı
salonunda yapılan ihaleye
katılım bedeli 25 bin TL’den
başladı. UKOME tarafından
yapılan ihalenin komisyon
başkanlığını Kocaeli
Büyükşehir Belediyesi Genel
Sekreteri Ersin Yazıcı üstlendi.

Plakaların teminat bedeli 5
bin TL, iştirak bedeli ise 8 bin
333 TL olarak belirlendi. Gebze
bölgesinden çok sayıda talipli
ihaleye katıldı. 186 kişinin
başvurduğu P plaka ihalesinde
56 kişi plaka almaya hak
kazanacak. ■

İSAROD Başkanı  Hamza
Öztürk, sektörün içindeki
bütün kurumlarla her türlü
mücadele birliğinde,
demokratik hak arama
eyleminde var olduklarını
açıkladı.

“Esnafın çıkarları için
yapılması gereken ne
varsa, İSAROD üstüne

düşen vazifeyi yerine getirmeye
dün olduğu gibi bu günde hazır”
açıklamasını yapan İSAROD
Başkanı Hamza Öztürk, çağrıda
bulundu: Biz birlikten, dostluktan
yanayız. Esnafın çıkarları
doğrultusunda samimi olan herkes
ile işbirliği yapmaktan kaçınmayız.
Esnafımızın önünü açmak ve plaka
hakkımızı alabilmek adına başta
İTO olmak üzere sektörün içindeki
bütün kurumlar ile her türlü
mücadele birliğinde ve demokratik
her türlü hak arama eyleminde var
olduğumuzu kamuoyuna deklare
ediyoruz” dedi.  Başkan Hamza
Öztürk, okul fiyatları, oda aidatları,
yol belgesi, sosyal ve kültürel
etkinlikler belgesine yönelik
açıklamalarda bulundu.   

■ Siz okul fiyatlarını
açıkladınız, UKOME’de açıkladı.
Bunun kaotik bir durum yarattığı
ifade ediliyor. 

- Kaotik bir durum yok. Biz
kendi fiyatımızı uyguluyoruz.
UKOME’nin fiyatı zaten tavan
fiyat. Ben UKOME’ ye şunu
söyledim; esnafı 3 lira 5 lira fazla
aldığı gibi görünmesine tepki
veriyorsunuz, ama firmaların
uygulamalarında bir soygun var
neden kimse dur demez. Hepsi bu
hizmet bedelini vatandaşı soyma
işini 10 numara yapıyorlar. 

■ Okul fiyatları önceden
açıklansa daha iyi olmaz mı?

- Belediyeye bizim teklifi
sunduğumuz tarih 28 Temmuz.
İkinci sunduğumuz tarih 3
Ağustos. Okulların açılmasına bir
buçuk ay var. Şimdi bu bir politika
olsa gerek zaman daraldı ne
bulursak onu yiyelim. Şimdi son
dakika olursa oldu olmazsa
olmadı. sizin gardınız düşmüş ne
yapalım bu da olsun. Belediyeye
yüzde 10’luk teklifi masaya
koyduk. Herhangi bir fırsatçılık
yapmadık. Belediyeye neyi
sunmuşsak, aynısını basın
açıklaması yaparak duyurduk.
UKOME’den şu ana kadar bir itiraz
olmadı. 

■ İzmir’de oda yıllık fiyatlar
açıkladı yıllık fiyatlar
açıklanabilir mi?

- Biz bunu teklif ettik.
Önümüzdeki yıl yine belediye ile
bu karmaşayı yaşarsak o zaman
bizde yıllık fiyat açıklayacağız. 

■ Bu yıllık açıklama ne katkı
sağlar? 

- Yılda ödeyeceğin rakamı
bilirsin esnaf ta hesabını yapar.
Bize artısı şu olur; bunun biz eğer
bu parayı 6 taksitte tahsil
edebilirsek kredi kartı veya başka
bir ödeme planı ile o zaman
esnafın yazın giden parası da
gitmemiş olur. Çünkü esnaf para
toplarken şirket gibi bazı işleri
beceremiyor şimdi vatandaşa
diyorsunuz ki, sen zarfını gönder
önümüzdeki 2 ay ikisini ben
ödeyeyim. 2-3 derken 4 ay biriktiği
zaman koca bir yıl oluyor.
Ödemekte zorluk çekiyor ve
dolayısıyla yaz ayına sarkıyor.
Okullar tatil olduğunda her esnafın
öğrenci velisinden 2-3 bin lira
alacağı var. Yıllık tenzilatı esnaf
için hayırlı olur. bu teklifi
UKOME’ye de sunduk. 

■ Sosyal ve kültürel
etkinlikler belgesi talebiniz ne

aşamada? 
- UKOME’de

anlaşamadığımız çok bir
mesele yok aslında. Birtakım
yetkilileri insanlara tepeden
bakma olayı var. Her şeyi ben
bilirim ben yaparım kanaati
var. Onun için burada
yaşanan sıkıntının başında
bu geliyor. Bir yönetmelik mi
çıkarılacak sektörel bazda
temsilciyle çok fazla
görüşülmüyor. Mayıs ayında
bir alt komisyon oluşturduk.
Sosyal ve kültürel etkinlikler
için belge, hala alt komisyona
gidecek 6 ay oldu. 6 aydır
böyle bir karar alınmaması
sizce nedir acaba? Esnafı
düşünmemek, keyfi
uygulama.

■ Alt komisyon derken
hiç mi üst komisyona
çıkmayacak ?

- Çıkacak, fakat biraz
daha uğraşmamız lazım.

■ Yol belgesi alımında
sorunlar var mı?

- Şu anda böyle bir sorun
yok. Turların elinden sabun
gibi esnaf kayıyor. Birçok
firma yol belgesi alırken 125
lira para alıyordu. Muamele
ücreti alıyor. Odamıza 6
tarayıcı aldı, 6 elaman koydu.
Getirin evrakları tarayalım,
belediyeye gönderelim
diyoruz ve bu işlemden hiçbir
ücret almıyoruz. 8 bin kusur
başvuru var. Teslim edilmiş
2300 belge var. İki gün içinde
bugün ver yarın al sistemine
geçiyorlar. Bayram nedeniyle
bir yoğunluk olmuştu. Esnaf
kendi işini artık kendi
görüyor. 

■ Servisçinin esnaf
odasının aidatlarının
yüksekliğinden şikayeti de
var.

- Ben 17 Ocak 2010’da
seçildim. İlk yazdığım yazı
talep ettiğim konu budur.
Odanın  faaliyet belgesi ücreti
yüksek, odanın aldığı aidat
yüksek. Ama bu ücreti biz
belirlemiyoruz. Bize tarife
geliyor. TBMM Asgari Ücret
belirleme Komisyonu var.
Asgari ücreti belirlerken
asgari ücrete göre odaların
alacağı tarifelerde belirlenir.
Bir esnaf odası parasının
çokluğu ile mi övünür
üyesinin çokluğu ile mi? Para
ikinci planda kalır. Çok adam
az para ödese de çok para
olur. Bu odalar ticarethane
değiller. Burada çok para
toplamakla esnafa bir fayda

sağlayamıyorsunuz. Esnafın
düğününe davetli olsanız oraya bir
çiçek yaptırsanız, kanun gereği
suçlusunuz. Odanın kasasından
oradaki evlenen çifte bir çeyrek
taksanız suçlusunuz. ya esnaftan
aldık esnafa veriyoruz diyeceksiniz
ya da cebinizden harcayacaksınız.
Şimdi ben şunu tespit ettim. Yıl
2010 odanın kasası sıfır. Borç ana
para 568, faiziyle birlikte 880. Yıl
2013 Ekim ayı borç sıfır bütün
tesisat sıfır. Bir tane yeni şube.
Bütün bilgisayar donanımı sıfır. 4
tane büyük piknik, 8 tane iftar. 2
tane büyük eylem ve kasada 600
bin lira para var. Şimdi esnaf şunu
çok net gördü. Emaneti teslim
ettikleri ekip onların emanetine
ihanet etmedi. Esnafın yüzünü
kızartacak hiçbir oluşumda bu
odanın yönetimi olmadı. Bu
odanın arabaları ile esnafa hizmet
edildi. Bu odanın arabasını şu an
saat altı buçuk uzun  zamandır ilk
defa benim arabam altı buçukta
sokakta benim arabam altıda
garajındadır. 

■ Bunu düşürmek için ne
yapmalı? 

Biz bu konuda her türlü
girişimde bulunduk. Sanayi Ve
Ticaret Bakanlığına yazdık şimdi
ismi değişti. Gümrük Ticaret
Bakanlığı’na yazdık. Esnaf
Sanatkarlar Genel Müdürlüğü’ne
yazdık. Birliğe yazdık federasyona
yazdık, konfederasyona yazdık.
Ticaret odası aslında yine insanları
kandırıyor. Ticaret odasının aidatı
160 lira ancak, yıllık olarak
cironuzda ticaret odası sizden bir
pay alıyor. Muhasebeciler esnafı
ticaret odasına yönlendiriyor. Esnaf
odasına gelirse vatandaş, orada
basit usul vergi mükellefi olacak.
Muhasebe ücreti 25 lira ödeyecek
ticaret odasına gidince basit usul
vergi mükellefi ticaret odasına kayıt
olabilir mi? Olamadığı için direk
defter en basit bir defterin ücreti ne
kadar ? 100 lira. Esnafı odanın aidatı
çok diyor ya muhasebe 75 lira fark.
yıllık aidatta 100 lira fark var. peki
bir ayda. Biz bunu muhasebeciye
fark olarak ödüyorsak  12 ile çarp
900 lira esnafın cebinden fazla para
çıkıyor. İTO’da yılda iki defa zümre
toplantısı yapılır. Bunun haricinde
bir esnaf parasını alamadığı zaman
İTO’nun genel sekreterine komite
başkanına bulsun bakalım kimi
buluyor? Bizim rakamımız yüksek
ben bunu hiçbir zaman inkar
etmedim. Hatta alabilmek için çok
çeşitli kapılara başvurdum. Odada
size bir gün göstereyim kaç tane kaç
tane ayrı makama aidatla faaliyet
belgesini yazı yazdım. Hatta oda
kayıt belgesi faaliyet belgesi
vermeyelim de üye bilgi formu
diyelim dedim. Eskiden kafana göçe
kağıdı yazıcıya koyuyordun, çıktıyı
alıyordun şimdi verdiğimizi faaliyet
belgesi, yeni sistem var esnaf
sanatkarlar genel müdürlüğünün o
sistemden veriyor.TC kimlik
numarası bir numara değişikse bilgi
çıkmıyor. Esnaf zannediyor ki esnaf
odası bana zulmediyor. 

Akaryakıtta aylık bin lira yakan
bir araba odanın verdiği indirim
kartıyla yüzde 5 indirim alsa, yılda
600 lira kaskodan trafik
sigortasından yüzde 30  indirimli
sigorta yaptırdığını varsayalım. 300-
400 de oradan etkilese bin lira
artırır. Esnaf odası 100 lira fazla
alıyordu ya bin lira olarak onu
cebine koydu. esnaf odasının  fazla
aidatını konuştuk. Bunların hepsini
bir kenara koyalım ben bu odaya
1993 yılında kaydım var. Kurulduğu
ilk ay kaydoldum 20 yıl geçti. Geçen
yıl Mercedes’ten bir indirim aldık.
11 bin lira. 94 bin liralık arabayı 83’e
aldık. Böyle bir indirim. Ben bugüne
kadar böyle bir para ödemedim.
Şimdi yapılanları da görmeli esnaf. ■

İstanbul Umum Servis Aracı İşletmecileri Esnaf Odası İSAROD’tan çağrı: 

Esnafın önünü açmak için
işbirliğine hazırız

Hamza
Öztürk

2
BÖLÜM

■ Erkan YILMAZ
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Bilecik’in köyünde doğup
büyümüş, ortaokulu
Eskişehir’de okumuş ve

hayatında ilk şehir olarak
Eskişehir’i görmüş bir kişi olarak
trenlere ilgi duymamam mümkün
değildi. Bunu daha önceki
yazılarımda da belirttim. Her ne
kadar ilgi duyduğum, şehirlerarası
raylı sistem olmasa da,
Marmaray’ın devreye girmesi beni
de mutlu etti. Şimdi yılbaşında
başlayacağı açıklanan Pendik
kalkışlı Eskişehir, Konya, Ankara
hızlı tren seferlerini bekliyorum. 

Marmaray ile hızlı tren
arasındaki iki aylık bir uyumsuzluk
süresini önemsemeyebiliriz. Ancak
Söğütlüçeşme-Pendik arasının
daha uzun süre açılamayacak
olmasını anlamıyorum. Tabii,
Avrupa yakasında Kazlıçeşme-
Halkalı hattının olmaması da çok
kötü. Üstelik bu gecikmelerin
nedenini de bilmiyorum, çünkü
açıklanmıyor. Şimdi iki yıl kadar
bunların tamamlanmasını
bekleyeceğiz. Marmaray’ın dört yıl
kadar geciktiği açıklanmasına
rağmen bu uyumsuzluğu
anlayamıyorum. Eğer Marmaray ilk
planlandığı gibi 2009’da bitseydi
eksik hatların tamamlanması için
altı yıl mı bekleyecektik? Her
neyse…

Raylı sistemler kazanacak
Raylı sistemlerin uzak mesafe

taşımacılığa etkisini bu sayımızda
konu ettik. Otobüsler bir kayıp
yaşayacak. Bunun yanı sıra
entegrasyon açısından
terminallerin yeri, mümkünse
istasyona yakın olması, bu kayıpta
önemli. Ben de bu yazıda
terminalleri konu etmek istiyorum,
ama önce özel bir nokta… 

Her ne kadar Marmaray’ın
kökleri 1860’lara uzatılsa da
gerçek tarih 1890’ların hemen
sonrası olan yıllar. Neredeyse
yapım noktasına gelinmiş. Bir de
Birinci Dünya Savaşı öncesinde

Şişli-Beyazıt metro hattının
sözleşmesi yapılmış, inşaatı
başlamış. Ancak savaş koşullarında
sürdürülememiş. Boğaz geçişinin
şimdiki gibi yap-işlet-devret ile
yapılması gündeme gelmiş. İşletme
süresi ne kadar biliyor musunuz?
99 yıl. 

Sermayenin kıt, teknolojinin
sınırlı olduğu o dönemlerde, işler
ancak bu kadar uzun sürelere
yaptırılabiliyormuş. Şimdi ise
durum değişik. Büyük havaalanı
terminal inşaatları bile birkaç yıllık
işletme süresine yaptırılabiliyor.
Böyle bakıldığında terminal
yapımında otobüsçülere de uzun
süreler verilemez. Bir de artık iş
ihaleyle ve uzun süreler yok.
Halen işletilmekte olan
terminallere verilmiş bulunan 25
yıllık ihalesiz ve rekabetsiz sürenin
çok fazla olduğunu görmek
gerekiyor. 

Gelirleri yüksek
İstanbul Otogarı gibi büyük

otogarlarda aylık otobüs çıkışı
ortalaması 50 binlerin altına
düşmez. Böyle olunca da sadece
otobüs çıkışından ayda 3,5 milyon
lira kazanılır. Buna küçük araçları
ve diğer gelirleri eklerseniz rakam
5 milyonu bulur. 25 dakika
uygulanmadığında çok daha
fazlası vardı. 

Bu büyük ve yüksek gelir
karşısında iki şey söylenebilir:
Birincisi, yapılan yatırımların çok
da uzun olmayan bir sürede geri
alınabilmesi. İkincisi ise bu kadar
uzun süre karşılığında terminal
ücretlerinin düşük olması ve/veya
kazanılan büyük paralarla çok iyi
hizmet verilebilecek olması. 

İstanbul Otogarı ile ilgili
iyileştirici haberler duydum, tabii
ki memnun oldum. Ellerinden
tutan mı var, yapsınlar. Yalnız bir
şart gördüm: Belediye desteği. İşte
bunu pek anlamadım. Acaba
parayı biz alalım, işleri belediye
yapsın, parayı o harcasın mı

denecek, yoksa gelirlerden
harcanmayıp belediyenin izin
vereceği yeni rant tesisleri kurarak
bunların parası ile mi bu iş
yapılacak? 

Terminallerin yeri
Şehrin trafik sorunlarını

çözmeye kalkışanların ilk işi
terminalleri şehirdışına atmaktır.
Terminale gelen otobüslerin, hatta
tüm karayollarındaki otobüslerin
trafikteki payı ne ki! Küçük
araçlara gelince… Şehirdışına
terminali çıkarmakla onlar trafikten
eksilmez, hatta uzak otogara
erişmek için çoğalır. Aksine uzak
terminal otobüsle toplu taşımanın
yolcuya ve otobüsçüye maliyetini
arttırır, cazibesini azaltır. İnsanlar
diğer sistemleri, özellikle de
otomobillerini kullanmayı tercih
edebilirler. Eğer otobüsçünün ve
otobüsle toplu taşımanın yaşaması
isteniyorsa terminal tercih edilen
bir yerde yapılmalı, bu yer
korunmalıdır. Bu arada terminali
şehirdışına çıkarmanın gerçek
nedeninin trafiği çözmek değil,
şehiriçindeki yerinden kazanç
sağlamak olduğu bilinmelidir. Bu
arada terminallerin yeri, raylı
sistemlerle entegrasyon açısından
daha da önem kazanıyor. 

Model yanlış
İstanbul Otogarı gibi bazı

yerler hariç, terminale giren
otobüslerin büyük bir kısmı 2-3
yolcu için giriş çıkış yapan
lüzumsuz transit araçlar. Bunlar
hem trafiğe hem otogara yük.
Direkt vasıta olan bir yere bu
araçların yolcu alması gerekmez.
Böyle olsaydı pek çok terminalin
yükü ve trafiği azalırdı. Bu da
genelde bir ilden veya sınırlı birkaç
ilden başka bir il’e veya yine sınırlı
birkaç il’e ara duraksız veya az ara
duraklı modeli gerektirir ki bu
mümkündür. Bu da ayrı bir yazı
konusudur. ■

Gündem ❭❭74 - 10 Kasım 2013

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
DönmezTerminallere daha

fazla dikkat!

Yolcu taşımaları
açısından büyük önem
taşıyan Marmaray’ın,
olası etkilerini dikkate
alarak taşıma
sektörleri, yeni duruma
uyum sağlamak için
çalışmalara şimdiden
başlamalı.

Marmaray konusunu
İstanbul’un kentiçi
ulaşımı ve

şehirlerarası ulaşımı
açılarından ele almak
gerekiyor. Yine
Marmaray’ın etkilerini şu
anda açılmış kısmın etkileri
ve gelecekte açılacak
kısımların etkileri şeklinde
ayırmak gerekli. Bunun
için, önce mevcut durumu
ve beklenen gelişmeleri
bilmek önemli. 

Ne var, ne olacak?
Marmaray öncesinde

İstanbul bölgesinde,
Halkalı’dan Trakya-Avrupa
yönü tek faal demiryolu
hattıydı… Şimdi buna
Kazlıçeşme-Ayrılıkçeşme
eklendi. Bunun Kazlıçeşme-
Sirkeci kısmında önceden
de raylı sistem olduğu
düşünülürse net kazanç,
Boğaz geçişini de kapsayan,
Sirkeci-Ayrılıkçeşme arası
oluyor. Ayrılıkçeşme,
Kadıköy-Kartal metrosuna
entegrasyon açısından çok
önemli bir nokta. 

Avrupa yakasında
Halkalı-Kazlıçeşme
arasında önceden var olan
raylar sökülmüş durumda,
yani ulaşım yok. Asya
yakasında ise
Ayrılıkçeşme’den öteye,
Eskişehir’e kadar raylı
ulaşım bulunmuyor. Belki
Arifiye-Eskişehir (İzmit-
Arifiye de dahil olabilir)
arasında önceden mevcut
olan eski hat istisna
sayılabilir, ancak bunlar da
şu anda çalışmıyor. 

Ayrılıkçeşme’nin
Haydarpaşa-Söğütlüçeşme
hattına entegrasyonu
gerekiyor. Söğütlüçeşme
ötesi ise eski sistem
kullanılmayıp yenileme
aşamasında bulunuyor. 

İstanbul’dan
Anadolu’ya doğru
yapılmakta olan hattın
Pendik’ten sonrası 2014
yılbaşı civarında açılacak.
Eski hattın iptal edildiği
yerlerde üç şeritli yeni hat
devreye girecek. Açılacak
hatta uzun mesafeli hızlı
tren çalışacağı gibi Gebze,
İzmit, Adapazarı gibi
noktalara banliyö treni
seferleri yapılabilecek.

Pendik-Ayrılıkçeşme ve
Kazlıçeşme-Halkalı
hatlarına gelince…

Halen işler vaziyette ray
hattı bulunmayan, hatta
çoğu yerde hiç ray olmayan
bu kesimlerin üç şeritli
olarak yapılıp 2015’in ilk
yarısında açılacağı
söyleniyor. Bunlara ilişkin
bazı bilgilere erişmekte
zorluk çekiliyor.
Haydarpaşa-Söğütlüçeşme
ve Sirkeci-Kazlıçeşme
arasında önceden mevcut
hatların yenilenip
yenilenmeyeceği,
yenilenecekse ne zaman
yapılıp nasıl kullanılacağı
da açık değil. 

Eğer bilgilerimiz
doğruysa 2015’ten itibaren
Halkalı’dan Gebze’ye
kesintisiz banliyö
erişiminin yanında
Ankara’dan Edirne’ye ve
bunların ötesine erişim
mümkün olacak. Ankara,
Eskişehir ve Konya
sonrasında klasik eski
hatların da kullanılması
dışında özellikle de
Ankara’dan öteye yapılacak

yeni hızlı tren hatlarının da
zamanla devreye girmesi
söz konusu. 

Bu gelişmelerin
şehirlerarası ulaşıma
etkilerini, takvime de bağlı
olarak ele almak gerekiyor. 

Mevcut Marmaray
etkisi

Sadece iki yaka arasında
yolcu taşımasını, açılmış
istasyonlarla sınırlı biçimde
kolaylaştıracak olup
şehirlerarası taşımayı
etkilemesi pek
beklenmemektedir. Buna
rağmen Marmaray ve Kartal
Metrosu ile E-5 bölgesine
ulaşabilecek insanların
şehirlerarası ulaşıma
buralardan katılmayı
arzulamaları söz konusu
olabilir. 

Halen Kartal’da raylı
sisteme entegre kentiçi
karayolu taşımacılığı için
önemli düzenlemeler
yapılıyor. Bir de Kartal’dan
Kocaeli Otogarı’na kadar
ekspres giden 200 numaralı
Kocaeli Büyükşehir
Belediyesi hattı var. Buna
yenileri eklenebilir. Örneğin
Kocaeli ve Sakarya’ya
karayolu taşımasında Kartal
çok öne çıkabilir. 

2014 yılbaşı sonrası…
Pendik’ten öteye hızlı

trenin çalışmaya başlaması,
bunun yanı sıra Kocaeli ve
Sakarya’ya banliyö
seferlerinin açılması
şehirlerarası taşımalar için
çok önemlidir. Artık
yılbaşından itibaren Pendik
bölgesi ve ötesi ile buralara
erişimi mümkün olan
noktalarda yaşayan
insanlar neredeyse tüm
seyahatlerini raylı sisteme
yönlendirebilirler. Kartal’a
kadar Marmaray ve metro
ile gelip buradan Pendik’e
ulaşım hiç de zor değildir.
Keza Kartal Pendik arası
aktarma sağlayacak
karayolu ulaşım sistemi de
mutlaka yaratılacaktır.
Böylece İstanbul’dan
Anadolu’ya seyahatlerde
trenler esas olacaktır. Tabii,
bu bölgelerdeki Gebze,
Kocaeli, Arifiye, Pamukova,
Bilecik, Bozüyük, Eskişehir,
Ankara ve Konya taşımaları
artık pek büyük ölçüde
trenle yapılır olacaktır.
Buna, Kocaeli-Eskişehir,
Sakarya-Ankara gibi adı
geçen noktalar arası
taşımalar da dahildir. Tren
taşımalarının sonucunda
kaybeden ise otobüsler
olacaktır. Gerek İstanbul’da
gerekse Ankara’da
havaalanına erişim ve
havaalanı beklemeleri de
düşünüldüğünde hızlı tren
bu bölgelerde
havayolundan daha kısa
sürede erişim sağlayacaktır.
Bunun sonucunda Sabiha
Gökçen’den Ankara’ya uçuş
imkanı çok azalacaktır.  

2015 sonrası…
Halkalı-Kazlıçeşme ve

Ayrılıkçeşme-Pendik
bağlantılarının yapılması
sonrasında demiryolu
taşımalarının daha da
artması ve otobüsçülerin
kayıplarının daha da
büyümesi söz konusu
olacaktır. 

Önceden Asya yakasıyla
sınırlı olan kayıplar Avrupa
yakasına da erişecek ve bu
yakadan yapılan otobüs
seyahatleri de azalacak.
Buna Atatürk-Esenboğa
uçuşlarının kayıpları da
eklenebilir. Bu arada
bağlantılara ve hatlardaki
trenlerin hızlandırılmasına
bağlı olarak Trakya’ya
yapılacak seyahatlerde de
trenin tercih edilmesi

şaşırtıcı olmayacaktır. 

Hat dışı taşımalar
Trenin yolcu kapması

sadece yeni hatlar
üzerindeki yerleşimlerle
sınırlı olmayacaktır. Ankara
sonrası İç Anadolu bölgesi
Doğu Anadolu, Güneydoğu
Anadolu, Akdeniz ve Doğu
(iç) Ege bölgelerine de
İstanbul ve sonrasındaki
illerden karayoluyla direkt
gidişler azalacak. Bunların
yerini önce gidilebilinen
noktaya kadar trenin
kullanıldığı, daha sonra
diğer vasıtalara geçildiği
seyahatler alacaktır.

Ankara ötesindeki
Çankırı, Çorum, Kırklareli,
Yozgat, Kırşehir; Konya
ötesindeki Karaman,
Mersin, Adana taşımaları
hatta bunların da ötesine
geçen taşımalarda önce
demiryolu kullanımı esas
olacaktır. Aksaray, Niğde,
Nevşehir ve Kayseri için
hem Ankara’nın hem de
Konya’nın seçenek olması
söz konusudur. 

Bir başka bölge ise
Kütahya, Afyon, Uşak,
Denizli, Burdur, Isparta,
Antalya ve Fethiye (Muğla)
taşımalarıdır. İstanbul’dan
buralara seyahatler de
Eskişehir, hatta bunun
öncesinde Bozüyük önemli
bir transfer noktası
seçeneği olabilir. Antalya
için Konya da bir
seçenektir. 

Entegrasyon önemli
Tren taşımalarının

artması için tren-otobüs
entegrasyonları önem
taşıyacaktır. İstanbul hızlı
tren hatlarının açılması
sonrasında Ankara, Konya
gibi yerlerde kentiçi
entegrasyonlar
yapılmalıdır. Tren-otobüs
taşımalarının daha da kolay
yapılabilecek şekli kombine
taşıma olabilir. İstasyon
bitişiğinden yapılabilecek
otobüs seferleri büyük
kolaylık getirebilir.
İstanbul-İzmir arasındaki
deniz-kara
kombinasyonlarında denize
bağlı zorluklardan
kaynaklanan aksamalar
buralarda yaşanmayacaktır.
Sadece otobüsçülerin
taleplerine dikkat edilmesi,
yani bu taşımaların
kombine olmadan
istasyonlardan herkesçe
yapılabilmesi
düşünülebilirse de zordur.
Çünkü bunun anlamı
istasyona bitişik veya yakın
bir yerin terminal olarak
işletilmesidir ki her
yerleşimde buna imkan
olmayabilir. 

Bozüyük özel…
Kütahya, Afyon, Uşak,

Burdur, Isparta, Denizli,
Antalya, Fethiye (Muğla)
taşımaları için en uygun
aktarma noktası
Bozüyük’tür. Büyük bir
yerleşim birimi olmayan bu
noktada istasyon civarında
veya erişilebilir yakınlıktaki
bir noktada yapılabilecek
bir terminal çok büyük bir
kolaylık getirebilir.  (Bunlar,
yeni istasyonun terminale
göre konumu tam
bilinmeksizin ifade
edilmektedir.) Ankara’da da
Sincan aynı şekilde
düşünülebilir.

Herkese ödev!
Gerek TCDD gerek

Karayolu Düzenleme Genel
Müdürlüğü gerekse trenin
eriştiği noktalardaki
belediyeler zamana bağlı bu
gelişmeleri dikkate alıp
gereklerini yerine
getirmelidirler. Tabii,
hepsinden önce
otobüsçülerin bu yeni
gerçekleri görüp buna göre
yapılanmalarını
düzenlemeleri hayati
derecede önemlidir. ■

OTOBÜSÇÜ 
DÜŞÜNMELİ

Marmaray ile başlayıp hızlı trenle sürecek raylı
sistem atakları, taşımacılığı çok etkileyecek. 
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Yeni  Stra l i s  Hi -Way :  Truck of  the Year  2013 .

İş letme mal iyet ler in i  minimuma indiren üs tün teknoloj is i ,  daha faz la güç ve daha faz la tork sağ layan motoru, 

kusursuz  s t i l i  ve  konforu sayes inde dünyada uzun yo l  t aş ımac ı l ı ğ ında y ı l ın  kamyonu

Yeni Stral is  Hi-Way şimdi Türkiye’de .

W I N N I N G

Mersin Ticaret ve Sanayi Odası
ile Mersin Deniz Ticaret
Odası işbirliğinde

düzenlenen “Mersin 6. Uluslararası
Lojistik ve Transport Fuarı” ile
“Lojistik Sektöründe Kümelenme
Temalı Uluslararası Konferansı”
Ekonomi Bakanı Zafer Çağlayan’ın
katılımıyla gerçekleştirildi.
Konferansta, Mersin Ticaret ve Sanayi
Odası Tedarik Zinciri Test ve Ar-Ge
Laboratuvarı ile Beykoz Lojistik
Meslek Yüksekokulu arasında işbirliği
protokolü imzalandı. İmzalanan
protokole Beykoz Lojistik Meslek
Yüksekokulu Mütevelli Heyet Başkanı
Ruhi Engin Özmen ve Ekonomi

Bakanı Zafer Çağlayan da eşlik etti. 
Her iki kurumun hem laboratuvar

hem de iş gücü konusunda işbirliğini
içeren ve lojistik sektöründe yaygın
olarak kullanılan GPS ve GPRS’lerin
bakım ve onarımını kapsayan
protokol imza töreninde Bakan
Çağlayan bir konuşma yaptı. Bakan
Çağlayan, “Türkiye, Avrupa’nın en
önemli lojistik ve tedarik merkezi
konumunda. Kafkas coğrafyası,
Avrupa’yla ve Ortadoğu başta olmak
üzere Kuzey Afrika’yla tarihi, kültürel
bağlarımız var. Eski ticaret merkezleri
üzerinde yer alan bir hafızaya sahip
durumdayız” dedi.

Üniversite-Sanayi işbirliği
Lojistik sektöründe

DHL Express,
Türkiye’nin 2023
ihracat hedefleri

doğrultusunda KOBİ
Express ve Mikro İhracat
hizmetleri ile KOBİ’lerin
ihracata yönelmelerini
destekleyerek KOBİ’lerin iş
ortağı oldu. DHL Express,
KOBİ Express Servis paketi
ile KOBİ’lere özel 7/24
ulaşılabilen telefon hattı
üzerinden KOBİ’lerin her
türlü soru ve ihtiyaçlarında
onların yanlarında olarak, aynı
şekilde profesyonel müşteri
temsilcileri ile yurt dışına açılmış ya
da açılma konusunda bilgi edinmek
isteyen KOBİ’lere, tekstil, otomotiv,
sağlık ve teknoloji gibi farklı
sektörlere özel kılavuzlar sunarak ve
KOBİ’ler ile ihracatın uzman
isimlerini bir araya getirdiği
uluslararası pazarlarda başarılı olma
yolları konulu seminerler organize
ederek içeriğini KOBİ’lerin ihtiyaçları
doğrultusunda sürekli geliştirdiği
Kobi Express kampanyası ile
Türkiye’nin “En İyi Telemarketing ve
Satış Kampanyası” ödülüne layık
görüldü. 

IMI Conferences tarafından
düzenlenen 8’inci Türkiye Çağrı
Merkezi Ödülleri “En İyi
Telemarketing ve Satış Kampanyası”
dalında Türkiye’nin en iyisi seçilen
DHL Express adına ödülü
kampanyayı başarıyla yürüten DHL
Express çalışanları aldı. 

DHL Express Türkiye Pazarlama,
Müşteri İlişkileri ve İletişim
Direktörü Nil Keskin Keleş, “Büyük
bir sorumluluk bilinciyle kabul
ettiğimiz bu ödül, doğru iş
anlayışımızın, başarılı ekip
çalışmamızın ve müşterilerimizin ve
Türk Kobi’lerinin ilk tercihi
olduğumuzun bir başka önemli
göstergedir” dedi.  ■

KOBİ Express hizmeti 
DHL Express’e ödül getirdi

Budapeşte Havalanı'nda açılan
bu terminal, DHL'in lojistik
merkezi olarak hizmet verecek.

Lojistik açısından stratejik bir
bölgede yer alan bu terminalden,
hem DHL Global Forwarding hem de
DHL Freight yararlanabilecek.  

Toplam 17.000 m² alanda kurulu
olan terminalin 8.000 m²’si depolama
işlemleri, 3.000 m²'si ofis, 6.000
m²'si ise manevra alanı olarak
kullanılacak.

Deutsche Post DHL CEO'su
Frank Appel, terminalin
açılışında, “Orta ve Doğu
Avrupa'da önemli bir gelişme
bölgesi olan Budapeşte’de yeni
bir terminal kazanmak,
grubumuz için önemli bir
kilometre taşıdır. Bu terminal,
DHL'in sürekli genişleme ve

yatırım yaparak müşterilerine en iyi
hizmeti vermek için yaptığı
çalışmalara güzel bir örnek olacaktır”
dedi.

DHL Global Forwarding
Macaristan CEO'su Zoltán Rezsek,
terminalin faaliyete geçmesiyle
müşteri memnuniyetinin doruğa
çıkacağını söyledi. ■

DHL, Budapeşte Havaalanı’nda yeni terminal açtı

GEFCO - Mirgor
işbirliği 10 yaşında 

Arjantin’in en büyük on dördüncü şirketi
konumunda olan elektronik, otomotiv
ve cep telefonu tedarikçi firması Mirgor,

10 yıldır GEFCO’nun Deniz ve Havayolu
Taşımacılığı ve lojistik hizmetleri alanındaki
uzmanlığından faydalanıyor. 

Mirgor ile işbirliğinin onuncu yılında
GEFCO, Arjantinli sanayi ürünleri tedarikçisi
için “Otomotiv”, “Elektronik Ev Aletleri” ve
“Cep Telefonları” iş birimlerinin yurtiçi ve
uluslararası operasyonlarının daha etkin ve
ekonomik şekilde yönetilmesini mümkün
kılacak özel bir lojistik çözümü tasarladı. 

GEFCO, dolu (FCL) ve kısmi dolu
konteynerlerin (LCL-parsiyel yükleme)
denizyoluyla nakliyesini gerçekleştirmenin
yanı sıra, Fransa, Almanya’daki merkez ve
Asya ülkelerinden Buenos Aires’e gelecek olan
malların da havayolu ile taşımacılğını
gerçekleştiriyor. Ardından, GEFCO Grup
kapsamlı bir antrepolu depolama çözümü
sunuyor ve Buenos Aires ve Sao Paolo’daki
depolardan teslim alınan malların Rio
Grande’ye (Tierra del Fuego) karayolu ile
nakliyesini gerçekleştiriyor. ■

Avrupa'da ve Türkiye’de gerçekleştirdiği
önemli yatırımlarla adından sıkça söz
ettiren Ekol Lojistik, Macaristan’a

yaptığı yeni yatırım ile birlikte Avrupa’daki
yatırımlarına hız kesmeden devam ediyor.
Müşterilerine yüksek kalitede hizmetler
sunmak için yatırımlarına ara vermeyen
Ekol, jeopolitik konumuyla Avrupa’nın en
önemli stratejik noktalarından biri olan
Macaristan’da 1 milyon Euro yatırım ile
Ekol Macaristan’ı kurdu. 

Ekol Macaristan, Budapeşte’de yer alan
ofisi ve gümrük idaresine yakın olarak
konumlanmış 1.500 metrekare depolama

alanı ile 3. Parti lojistik hizmetleri sunmaya
başladı. 

Ekol Yönetim Kurulu Başkanı Ahmet
Musul, “Avrupa'da lojistik denince akla gelen
ilk 5 markadan biri olmak amacıyla yola
çıkan Ekol yatırımlarıyla bu hedefine emin
adımlarla yürüyor. Müşterilerimize her
zaman daha iyi ve daha kaliteli hizmet
sunmayı hedefliyoruz. Macaristan
yatırımımızla Avrupa’da 8 ayrı ülkede varlık
göstermeye başladık. Avrupa’da yatırım
yapmaya ve ticaret köprülerimizi
güçlendirmeye devam edeceğiz" dedi. ■

Ekol Lojistik 
Macaristan’da 

Ekol Lojistik 
Macaristan’da 

Türkiye’nin lider otomotiv lojistiği firması OMSAN ile
otomotiv sektörünün önemli firmalarından Suzuki
arasında lojistik alanında işbirliği sözleşmesi

imzalandı.  OMSAN, Suzuki’ye önümüzdeki 2 yıl boyunca
yurtiçi bayii dağıtım hizmeti verecek. İmzalanan sözleşme
kapsamında Suzuki’nin Şekerpınar’da yerleşik
antreposundan Türkiye’nin çeşitli bölgelerindeki bayilerine
araç taşımaları OMSAN tarafından gerçekleştirilecek.

OMSAN Araç Taşımaları Müdürü Kürşad Ünlü, 2015 yılı
sonuna kadar geçerli olacak sözleşme ile birlikte Suzuki için
yılda yaklaşık 4000 adet aracın taşınacağını söyledi. ■

Lojistikte 
OMSAN-Suzuki 

işbirliği 

Nakliyeciye Modern Site

Erenler Bölgesi’nde sıkışıklığa sebep olan,
görüntüsü ile şehre yakışmayan eski tır
garajı kaldırılıyor, Büyükşehir Belediyesi

Tır-Kamyon Parkı ve Nakliyeciler Sitesi, 1
Kasım Cuma günü açıldı. 

Sakarya Büyükşehir Belediyesi, Erenler
Bölgesi’nde sıkışıklığa sebep olan, mevcut hali
ile şehre yakışmayan, atıl bir görüntü
sergileyen eski tır garajını kaldırıyor. Nakliyeci
esnafının daha rahat şartlarda çalışmasına
imkan sağlayacak, modern Tır-Kamyon Parkı
ve Nakliyeciler Sitesi, 1 Kasım Cuma günü
hizmete alındı. Eski garajın yerine yapılan Yeni
Tır-Kamyon Parkı ve Nakliyeciler Sitesi,
esnafın tüm ihtiyacına cevap verecek şekilde
tasarlandı. 

Yazıhaneleri, kafeteryası, lokantası, idari
bürosu, yıkama yağlama ünitesi, park alanları,
dinlenme ve konaklama tesisi ile esnafın
hizmetinde olacak sitenin, giriş çıkış
güzergahlarında da gerekli düzenlemeler
yapıldı. ■
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Erzurum Büyükşehir Belediye
Başkanı Av. Ahmet Küçükler,
TCDD tarafından Aziziye-

Erzurum karayolunda yapımı
devam eden Erzurum Lojistik
Köyü Projesi’nin inşaat alanında
gezi ve incelemede bulundu.
Belediye meclis üyelerinin de
katıldığı gezide Başkan
Küçükler’e; Erzurum Gar Müdürü
Ahmet Başar, TCDD İşletme
Müdürü Yunus Yeşilyurt, Lojistik
Müdürü Sebahattin Demir ve

yüklenici firma şantiye şefi Hamit
Kuzucu bilgi verdi. Küçükler,
lojistik köyün Erzurum’a önemli
bir katkı sağlayacağını ve şehrin
bölge illerin yurt dışına açılan bir
kapısı olacağını ve Erzurum’un
bölgenin ekonomik köprüsü
olacağını söyledi. 

34 milyon liraya mal olan ve
yüzde 57’si tamamlanan lojistik
köy inşaatının gelecek yıl kasım
ayında tamamlanması
planlanıyor. ■

Treyler sektörünün tek
temsilcisi Treyler Sanayicileri
Derneği (TREDER), 1 Ocak

2014’den itibaren yürürlüğe girecek
ADR ile ilgili olarak kamu ve özel
sektörü buluşturuyor. 6 Kasım’da
“Tehlikeli Maddelerin Taşınmasında
Yeni Dönem” başlığı altında
düzenlenecek Treyler Zirvesi;
Ulaştırma, Denizcilik ve Haberleşme
Bakanlığı, Bilim, Sanayi ve Teknoloji
Bakanlığı, Türk Standartları
Enstitüsü (TSE), ilgili sivil toplum
kuruluşları, sektör yetkilileri ve
uzmanların katılımıyla
gerçekleştirilecek.  

TREDER’in ev sahipliğinde
düzenlenen zirve, kamu ve özel
kuruluşların katılımıyla 6 Kasım
2013 tarihinde İstanbul’da
gerçekleştirilecek. Zirvede ADR
Konvansiyonu’nun nakliye ve treyler
sektörüne katkıları gündeme
getirilerek, Tehlikeli Mal ve Kombine
Taşımacılık Düzenleme Genel
Müdürlüğü tarafından hazırlanan
tehlikeli maddelerin güvenli
taşınması ile ilgili mevzuatın
ayrıntıları uzmanları tarafından
paylaşılacak. 

TSE’nin denetleme ve
belgelendirme çalışmalarının da
güncel haliyle gündeme getirileceği
zirvede, Tüm Motorlu Taşıyıcılar
Kooperatifleri Merkez Birliği Başkanı
Cemil Ok, TOBB Ulaştırma ve
Lojistik Sektör Meclisi ve UND
Başkanı Çetin Nuhoğlu, TSE Başkanı
Hulusi Şentürk, Tehlikeli Mal ve
Kombine Taşımacılık Genel Müdürü
Mehdi Gönülalçak, Ulaştırma
Denizcilik ve Haberleşme Bakanlığı
Müsteşar Yardımcısı Talat Aydın,
TAİD Başkanı Bahadır Özbayır ve
daha birçok yetkili ADR
yönetmeliğini görüşecekler. Ayrıca
zirvede, ADR Yönetmeliği’nin
Türkiye’ye Katkıları ve Mevcut araç
parkının ADR’ye geçiş süreci

başlıkları altında iki ayrı panel yer
alacak. 

TREDER Yönetim Kurulu
Başkanı Kaan Saltık, “Çok sayıda
sektör, ADR mevzuatı ile ilgili
hazırlık sürecinde ilerliyor. ADR

standartlarına uygun taşıma yapmak
isteyen ancak bugüne kadar
altyapısını oluşturmayan firmalar da
elini çabuk tutmalı. Çünkü ADR,
bugünden yarına yapabileceğiniz bir
süreç değil” dedi. ■

ADR için Treyler Zirvesi 6 Kasım’da yapılacak 

“Tehlikeli Maddelerin 
Taşınmasında Yeni Dönem”

Kaan
Saltık

Erzurum’a lojistik köy 

Brisa, müşterilerine hem
kendi satış ekibinin hem
de iş ortaklarının

sunacağı hizmetleri değer
yaratacak bir içerikle sunmak
amacıyla Ticari Ürünler Video
Projesini hayata geçirdi. 

Proje kapsamında, Türkiye
Ticari Araç ve Lastik piyasasını
iyi bir şekilde temsil edildiğine

inanılan bölgeler karış karış
gezildi, video ve fotoğraf
çekimleri gerçekleştirildi. Proje
sorumluları, gerçekleştirilen
projenin daha güzel olması için
3 boyut çizim teknolojisinden
yararlanarak, örnek TIR, lastik
ve markalara tekrar hayat verdi. 

Brisa Ticari Ürünler
Pazarlama Direktörü Zeki
Bilsel, “‘Müşterilerimize ve iş
ortaklarımıza daha fazla
kazandırabilmek için Brisa
olarak, yalnızca lastik değil,
aynı zamanda bir tecrübe ve bir
deneyim satıyoruz. Amacımız,
Ticari Lastikler Pazarı’nda ne
Türkiye’de ne yurt dışında
rakiplerimizde göremediğimiz
kadar geniş olan bu yelpazeyi
mümkün olduğu kadar geniş
bir kesimle paylaşmak”
şeklinde konuştu.

Türkiye Ticari Araç ve Lastik
piyasasını iyi bir şekilde temsil
ettiğine inandıkları 40’a yakın
bölgeyi ziyaret ettiklerini
açıklayan Bilsel, üç boyutlu
çekim teknolojisinden de
yararlandıklarını ifade ettiği
video setinin 43 farklı içerikten
oluştuğunu belirtti. ■

Brisa, Türkiye ticari lastik
pazarına kılavuzluk ediyor

UND’den çağrı:

Öncüpınar
Kapısı 
açılsın!
Suriye’de meydana gelen siyasi kriz ve

çatışma ortamının en çok ülkemizi,
özellikle bölge ihracatçısı ve

taşımacısını olumsuz etkilediği, bağlı
olarak sıkıntıya soktuğu gerçeğinden
hareket eden Uluslararası Nakliyeciler
Derneği, Cilvegözü ve Öncüpınar gümrük
kapılarının açılmasını istedi.

2012 yılı 3 çeyreğinde Suriye’ye olan
kapıların kapanması ile durma noktasına
gelen taşımalarımız Suriye’ye yönelik
ihracatın artması sebebiyle 2013 yılında
tekrar hareketlendiği bilgisine yer verilen
açıklamada, 16 km.ye ulaşan TIR
kuyruğunun artık bitmesi gerektiği de yer
aldı: “Söz konusu yoğunluğu azaltmak için
Cilvegözü sınır kapısı karşısında yer alan
Bab-el Hava sınır kapısındaki alanların da
etkin kullanımı ile işlemlerin
hızlandırılması ve Ayrıca Öncüpınar Sınır
Kapımızın da tekrar açılması bölgemiz ve
ülkemiz ihracatı için büyük önem arz
etmektedir.” ■
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Bridgestone, Lassa, Bandag,
OtoPratik, Lastiğim ve
lastik.com.tr markalarıyla

Türkiye lastik endüstrisinin önemli
kuruluşlarından Brisa, 2013 yılının
ilk dokuz aylık finansal sonuçlarını
açıkladı. Toplam satışlarda yüzde
7’lik bir artışla 1 milyar 95 milyon
TL’lik satış geliri elde eden Brisa’nın
net dönem karı ise yüzde 105 gibi iki
katı aşan oranda bir artışla 108
milyon 900 bin TL olarak
gerçekleşti.  

Brisa Genel Müdürü Hakan
Bayman, “Toplam lastik pazarı çift
haneli büyümeye devam etti. Bu
artış, özellikle binek ve hafif ticari
araç lastikleri segmentlerinden
kaynaklandı. Aynı dönemde Brisa
toplam yenileme pazarı satışları da
pazara paralel bir artış kaydetti.
Brisa, orijinal ekipman (OE)
lastikleri satışında pazarın üzerinde
bir büyüme kaydetti” dedi.

Avrupa yenileme pazarında

lastik satışlarına da değinen
Bayman, Pazar, 2012 yılı Ocak-Eylül
verilerine kıyasla, 2013 yılında halen
ekonomik daralmanın etkilerini
yaşarken; lastik talebinde az da olsa
bir artış kaydedildi. Böylece, yılın ilk
9 ayındaki toplam lastik satış
rakamları, geçen yılın aynı
dönemindeki seviyeleri yakaladı. Bu
gelişmelerle beraber, Brisa
uluslararası satışları da pazarın
üzerinde bir performans gösterdi”
şeklinde konuştu. 

Brisa’nın net karını 2012’nin ilk
dokuz aylık dönemine kıyasla yüzde
105 oranında artırmasının ve ebitda
marjının yüzde 20’lere kadar
yükselmesinin büyük bir başarı
olduğunu vurgulayan Hakan
Bayman, “2013’te vizyonumuzu
“gelecek için en iyi yolculuğu
tasarlamak” olarak belirledik. 25
yıldır tüm paydaşlarımıza değer
katmaya ve öncü hizmetler
sunmaya çalışan bir kurum olarak,

hem tüketici hem de ticari
segmentteki müşterilerimizin
ihtiyaçlarına cevap veren en kaliteli

ürünleri ve hizmetleri sunarak,
pazarda farklılaşmaya yatırım
yapıyoruz” şeklinde konuştu. ■

2013’ün ilk dokuz ayında 

Brisa, net kârını yüzde 105 artırdı
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Brisa, araç sahiplerinin lastik alımı ve
oto bakımı gibi temel bakım
ihtiyaçlarını aynı çatı altında kaliteli

ve hızlı bir şekilde karşılayabilmelerini
sağlamak amacıyla hayata geçirdiği
OtoPratik mağazalarını yaygınlaştırmaya
devam ediyor. Hatay’ın Antakya ilçesinde
Oto Duran OtoPratik Mağazası da 23
Ekim Çarşamba günü düzenlenen törenle

hizmete girdi.
OtoPratik çatısı altında binek ve hafif

ticari araçların kullanım ömürleri
boyunca ihtiyaç duyabilecekleri bütün
ana ürünler bir arada müşteriye
sunulduğu gibi; lastik, jant, akü, ön düzen
bakımı, yağ değişimi, filtre değişimi,
klima gazı dolumu, fren balata & disk
değişimi, amortisör değişimi ve periyodik
bakım gibi temel bakım hizmetleri de
veriliyor.

Brisa Pazarlamadan Sorumlu Genel
Müdür Yardımcısı Levent Akpulat,
“Ortalama iki saat içinde bitirilen hızlı oto
bakım hizmetleri verdiğimiz OtoPratik
mağazaları, müşterilerimize araç
bakımını en kolay, en kaliteli, en
ekonomik ve hızlı şekilde sunmamızı
sağlıyor. Müşteri deneyimini
mükemmelleştirmek yolunda bizim için

önemli bir platform” dedi.  
Oto Duran OtoPratik Genel Müdürü

Erkan Duran, “Yeni mağazamızda,
kaliteden taviz vermeyen iş anlayışımız
doğrultusunda, gerek kullandığımız son
teknoloji ürünü ekipmanlarımız, gerekse
her biri alanında uzman profesyonel
çalışanlarımızla yüzde yüz müşteri
memnuniyetini hedefleyen bir ürün ve
hizmetler bütünü sunacağız” dedi. ■

Oto Duran OtoPratik mağazası açıldı

Tüketicilerin otomobilleri ile ilgili

en çok yakındıkları konuların

başında gelen yakıt masraflarını

düşürmek mümkün. Araçlardaki

yakıt tüketiminin yüzde 20’si

lastiklerden kaynaklanırken, doğru

lastik seçimi ile yakıt tüketimi

önemli ölçüde azaltılabiliyor.

Dünya lastik sektörünün lider

üreticilerinden Michelin, lastik

teknolojileri ile tasarruf ettiren

ürünlerini tüketicilerle

buluşturmaya devam ediyor.

Son 20 yıl içinde 15 milyar litrelik
yakıt tasarrufu sağlayan ‘Yeşil Lastik’
konseptinin öncüsü Michelin,

sürücülere yakıt tasarrufu sağlayarak
daha az yakıt tüketmenin yöntemleri
hakkında ipuçları veriyor. Doğru lastik
seçimi ve araç kullanma metotları ile
yakıt tüketimini düşürmenin mümkün
olabildiğini söyleyen Michelin yetkilileri,
bu anlamda kullanım alışkanlıklarında
yapılacak ufak değişikliklerle, yakıt
harcamalarında ciddi oranlarda tasarruf

edilebileceğini kaydetti. 

Sabit hızdan vazgeçmeyin

Hızlı ve ani hareketler motorunuzun
daha fazla çalışmasına neden olur.  Yakıt
tasarrufu sağlamak için sabit hızla
ilerleyerek devamlı ileriye bakın. Bu
sayede meydana gelebilecek tehlikeleri
önceden görüp ani hız artışı veya
frenlemelerden kaçınabilirsiniz.  Böylece
enerji tüketimine neden olan hareketleri
minimuma indirerek daha az yakıtla
maksimum yol kat edebilirsiniz.

Vites değişimi konusunda bilinçli

davranın

Motor hızınızı mümkün olduğunca
düşük tutmak ve optimum verimlilikte
çalışmasını sağlamak için 2000 ile 2500
devir arasında vites değiştirin. 

Lastik basıncınızı kontrol edin

Aracınızın lastik basıncını kontrol
edin. Unutmayın düşük hava basıncı,
lastiklerinizin daha fazla dönmesine
neden olarak yakıt tüketiminizi artırır.
Aşırı şişirilmiş lastikler ise lastiğin yola
tutunma kabiliyetini olumsuz yönde

etkiler. Güvenli ve ekonomik sürüş
koşullarını sağlamanız için doğru hava
basınçlı lastik kullanmak hayati
önemdedir.

Klima ve elektronik cihazlar

konusunda aceleci olmayın

Klima, cep telefonu, MP3 çalar gibi
aletler enerji kullanımınızı artırır.
Özellikle hava filtrelerinin maksimum
ayarda kullanıldığı şehir içi yollarda,
klima kullanımı aracınızın yakıt
tüketimini katlayacaktır. Cep telefonu,
MP3 çalar gibi aracınıza takılabilir aletler
de yakıt tüketimini artırır. Tasarruflu bir
sürüş için bu aletleri kullanmadan önce
bir kere daha düşünün.

Yüksek hızla seyir ederken

camlarınızı açmayın

Otobanda yüksek hızla seyir ederken
camların açık bırakılması aracın içinin
paraşüt görevi görmesine neden olur.
İçeriye giren hava sürtünmeye neden
olacağından yakıt tüketimini de
artıracaktır. 

Aracınızın hafif olmasına özen

gösterin”

Araca fazladan monte edilen, takılan
aynalar, süsler, özel olarak üretilmemiş
hava tutucu her şey aracın aerodinamik
yapısını etkileyerek yakıt tüketimini
artırır. Bu yüzden hafif seyahat etmeye
özen göstererek kullanmadığınız
ağırlıkları kaldırın.

Trafikte ilerleyemiyorsanız motoru

kapatmaya üşenmeyin

Trafikteki kısa duraklamalar dışında
eğer bir dakikadan fazla yerinizden
kıpırdayamıyorsanız daha fazla yakıt
sarfiyatını önlemek için motorunuzu
kapatın. 

Michelin Energy Saver ile tasarruf

edin

Michelin Energy Saver lastikleri,
üstün yakıt tasarrufu özelliği sayesinde,
45 bin km’lik ortalama ömrü süresince 80
litreye kadar tasarruf sağlıyor. Ayrıca,
ıslak zeminde fren mesafesini üç metreye
kadar kısaltarak güvenli bir yolculuk
sunuyor. Michelin, enerji tasarruflu
lastikleri otomobillerden ağır vasıtalara
kadar uzanan geniş bir gamda sunuyor.
Green X etiketi gördüğünüz her Michelin
lastiğinin enerji tasarruflu olduğunu
unutmayın. ■

Michelin’in tavsiyelerini dinleyin

Yakıtta tasarruf edin
Michelin
“Recamic
Multiway D”
kaplama ile
avantaj
kazandırıyor

Daha fazla kilometre,
daha az
hammadde

tüketimi sağlamak
prensibi ile çalışan
Michelin, karayolu
taşımacılık maliyetlerini
minimuma indirmeyi
hedefliyor. Michelin,
kamyon ve çekiciler için
her türlü yol koşulunda en
yüksek performansı
sağlamak amacı ile
“Recamic Multiway D”
teknolojisi ile sürücülere
avantaj sağlıyor.

Kamyon ve çekici tipi
araçların bütün ihtiyaçları
göz önüne alınarak
üretilen Recamic
Multiway D, sırt deseni
sayesinde her türlü yol
koşulunda ve bunların
yaratacağı sorunların
üstesinden aynı lastikle
gelinirken bir yandan da
karayolu taşımacılık
maliyetleri düşürülüyor.
Aynı zamanda Recamic
Multiway D sırt deseni,
lastiğin ömrünü de ciddi
oranda uzatıyor. ■

Hakan

Bayman

İtibarın temelleri, anne ve babamızın çocukken
öğrettikleri erdemler üzerine kuruludur.
Doğrunun ve yanlışın ne olduğunu bulmak

için başkasına bakmaya gerek yoktur. 
En büyük şirkette de, en küçük arkadaş

gurubunda da itibarın özü aynı temel değerler
üzerine kuruludur. Dürüst olmak, iyi niyetli
olmak, diğerinin çıkarını kendi çıkarın gibi
gözetmek, şeffaf olmak, hesap vermede gönüllü
olmak, sadece bugünü değil yarını da düşünerek
davranmak, itibarlı olmaya yeter. İtibar
kazanmak, tutarlı davranmayı ve bir karakter
bütünlüğüne sahip olmayı gerektirir.

Her koşulda doğruyu ve yanlışı
bulabilenlerin yani pusulası kendi içinde
olanların, sosyal statüleri ne olursa olsun itibarlı
kişiler olacakları kaçınılmazdır.

Şirketler için değil, konumları, kıdemleri ya
da önemleri ne olursa olsun herkesin en değerli
varlığı, sahip olduğu itibarıdır. İtibar, mantıksal
gerekçeleri olan ama özünde duygusal bağ
yaratır ve beraberinde güven getirir. Güven,
dünya üzerindeki tüm ilişkileri en güçlü şekilde
etkileyen belki de tek ortak paydadır. Güven, her
ilişkinin kalitesini, derinliğini, gidişat ve
sonuçlarını derinden etkiler.

Güvenin ortadan kalkması; en başarılı
şirketleri, en etkin liderleri, en sağlam
arkadaşlıkları, en kuvvetli karakterleri ve en
büyük aşkları yok edebilecek tek şeydir.

İtibarı düşük kurumların kurduğu ilişkiler,
beraberinde kayıplar, problemler, yorgunluklar ve
mutsuzluklar getirir. İtibarını kaybetmiş ilişkilerde
alınan kararlar, verilen sözler ne kadar güvence
verirse versin, insanı içten içe rahatsız eder,
“altında gizli başka bir hesap mı var” kuşkusu
yaratır. Öte yandan yüksek itibarın beraberinde
getirdiği saygınlık, inanç ve güven tüm işleri
kolaylaştırır, engelleri ortadan kaldırır.

Şirketler sahip oldukları inançları ve
değerleri dışarıya yansıttıkları ölçüde itibar
kazanır. Kirli işler yapan şirketlerin kendilerini
“iyi kurumsal vatandaş” gibi anlatma çabaları,
hiç sonuç elde edilmeyecek boş bir uğraştır.
Hiçbir danışmanın, hiçbir iletişim şirketinin
elinde, böyle kirli işler yapan bir şirketi itibarlı
kılacak sihirli bir değnek yoktur.

İtibar aslında soyut bir nitelik olsa da tüm
ilişkilerde somut sonuçlar doğurur. “İtibar iş
sonuçları ve finansal değerlerle yakından ilgilidir.
İyi itibar sermayeyi, kaliteli elemanları,
müşterileri bir mıknatıs gibi çeker. Sonuçta iyi
itibar sadece karlılık değil, yüksek potansiyel
vaat eden bir gelecek olarak şirkete geri döner.”

Bir şirketin itibarı, ilişkiye girdiği bütün kişi
ve kurumlar nezdinde oluştuğuna göre, şirketin
her çalışanı teker teker şirketin itibarından
sorumludur.

Aslında çok basitçe İş hayatında itibarlı
olmak için, ne yapmamız veya yapmamamız
gerektiği ailelerimizin ve ilkokulda
öğretmenlerimizin öğrettikleri temel ahlaki
değerlerde saklıdır.

İtibarlı olmak, bireysel ve kurumsal
sorumluluklarımızı sevmekle ve karakter
bütünlüğümüzü hayata geçirilmekle ve
girdiğimiz her ortamda “iyiliğin” yanında taraf
tutma cesaretini göstermekle elde edilir. ■

Hatay-An
takya

10_Layout 1  11/1/13  6:41 PM  Page 1



Magazin ❭❭114 - 10 Kasım 2013

İstanbul Yeşile ve
çevreye duyarlılığı,
eğitime ve topluma

sağladığı katkılar ile
bilinen Borusan Lojistik,
eğitime verdiği destek ile
adından söz ettirmeye
devam ediyor. 2011
yılında başlattığı “Orada
bir Okul var Uzakta, O
Okul Artık Bizim
Okulumuz” kampanyası
kapsamında Mardin
Kızıltepe’deki Atmaca
İlköğretim Okulu’nu
2011 yılında tamamen
yeniledi. Borusan
Lojistik kardeş okul ilan
ettiği Atmaca İlköğretim
Okulu’nun genel onarım
ve bakım ihtiyaçlarını
karşılamaya halen
devam ediyor.
Kampanyaya gönülden
destek veren Borusan
Lojistik çalışanları ise

kampanya kapsamında
her sene öğrencilerin
yıllık eğitim ve giyim
ihtiyaçlarını karşılıyor. 

Borusan Lojistik
Genel Müdürü Kaan
Gürgenç, Borusan
Lojistik üst yönetimi ve
çalışanlarından oluşan
bir grup Mardin
Kızıltepe Atmaca
İlköğretim Okulu’nda
öğrenciler, okulun
eğitim kadrosu, veliler
ve köylüler ile
düzenledikleri bir
etkinlikte bir araya
geldiler. Etkinliğe,
ayrıca, Kızıltepe İlçe
Milli Eğitim Müdürü ve
aralarında İl Özel İdari
Müdürü, Mal Müdürü ve
Atmaca Köyü
Muhtarının da
bulunduğu Mardin
protokolü eşlik etti. ■

Borusan Lojistik’ten Türkiye’nin geleceğine katkı

O okul artık uzakta değil! Özakar Uluslararası Taşımacılık, bir
senelik 13 siparişinin son 3 adedini
de filosuna kattı, böylelikle 22

araçlık filosundaki Volvo sayısı, 18’e çıktı.
Teslim alınan Volvo FH 460 4x2 I-Shift
şanzımanlı çekiciler, Özakar’ın sunduğu
uzun yol taşımacılık ve dağıtım
hizmetlerinde görev alacak.

Teslimat töreninde açıklama yapan
Özakar Uluslararası Taşımacılık Genel
Müdürü Mehmet Can Arslan, “Özellikle
Türk ekonomisinde yaşanan gelişmeler,
yeni mevzuatlar ve buna bağlı olarak ticaret
hacminde yaşanan artış ile birlikte sürekli
büyüme, artık kaliteli hizmet ve ürünlerle
sağlanabiliyor. Biz de kaliteli ürünleri tercih
ediyoruz. Yüksek verimliliği, düşük yakıt
tüketimi, üstün yol tutuşu ve sürücü
konforu gibi özellikleriyle sektördeki
standartları bir üst sınıfa taşıyan Volvo FH,
operasyonlarımızı daha verimli kılarak
hizmet kalitemizi arttırmamıza yardımcı
oluyor” dedi.

Volvo Kamyon Bölge Satış Müdürü
Devrim Karataş da, Volvo FH çekicilerin
Özakar Taşımacılık’ın, rakiplerinden
farklılaşan hizmetlerine değer katacağını
açıkladı. ■

Özakar da Volvo
tercih etti

Amiral Lojistik,
Volvo ile büyüyor

Konteyner taşımacılığı, parsiyel
taşımacılık, ağır nakliye ve proje
taşımacılığı, Imcolu yük taşıma ile

yurtiçi tenteli tır taşımacılığı alanlarında
hizmet veren Amiral Lojistik, Volvo FH 540
hp 6x2 çekiciyi filosuna kattı.

Amiral Lojistik firma sahibi Mücahit
Karataş, “Globalleşen dünya ve artan
ticaret hacmine paralel olarak lojistik
sektörü büyürken rekabet de artıyor. Bu
anlayış ile yola çıkarak sunduğumuz
hizmetlerde Volvo çekiciler, uzman
kadromuzun en değerli elemanları arasında
yer alıyor. Volvo FH, yüksek verimliliği,
yakıt tasarrufu, yol tutuşu ve sürücü
konforu ile yaptığımız işin gerekliliğini
tümüyle karşılıyor” dedi.

Volvo Kamyon Bölge Satış Temsilcisi
Bora Gür ise, “Volvo FH çekicinin Amiral
Lojistik’in kaliteli ve hızlı hizmet felsefesiyle
sunduğu taşımacılık hizmetlerine değer
katacağına inanıyoruz” dedi. ■

İş dünyasının prestijli organizasyonları
arasında yer alan ve bu yıl 50 ülkeden 3
bin 300’ü aşkın çalışmanın katıldığı 10.

Stevie International Business Awards’ta
ödüller sahiplerini buldu. Barselona’da
düzenlenen törende Shell & Turcas’a yol
emniyeti konusunda gerçekleştirdiği
çalışmalar nedeniyle “Avrupa’da Yılın
Kurumsal Sosyal Sorumluluk Programı”
kategorisinde Bronz Stevie Ödülü verildi.
Ödülü, şirketi temsilen Shell & Turcas
Kurumsal İletişim Müdürü Yankı Özkan
Yıldırır ve Shell & Turcas Yol Güvenliği ve
Kurumsal SEÇ (Sağlık Emniyet Çevre)
Danışmanı Mustafa Aytaç aldı. 

Shell & Turcas Kurumsal İletişim
Müdürü Yankı Özkan Yıldırır, “Shell için
emniyet vazgeçilmez bir önceliktir. Tüm
faaliyetlerimizde emniyet kurallarının
titizlikle uygulanmasını gözetiyoruz. İnsan
hayatına verdiğimiz değer bizi bu konuda
aktif olarak çalışmaya teşvik ediyor. Yol
emniyeti konusunda yürüttüğümüz
faaliyetlere verilen bu ödül, yeni
çalışmalarımıza güç katacak” dedi.

Yol Güvenliği ve Kurumsal SEÇ
Danışmanı Mustafa Aytaç ise, “Türkiye’nin
birçok bölgesinde emniyet kemerinin
hayati önemi, güvenli sürüş gibi konularda
eğitim ve etkinlikler gerçekleştiriyoruz.
Binlerce insanın katıldığı bu eğitimler ile
yol emniyeti konusundaki farkındalığın
artmasına katkı sağlıyoruz. Yeni projeler ve
etkinliklerle çalışmalarımızı sürdüreceğiz”
dedi. ■

Bronz Stevie ödülü Shell & Turcas’ın
“Avrupa’da Yılın Kurumsal Sosyal Sorumluluk Programı”nda 

Yankı

Özkan

Yıldırır

Mustafa

Aytaç

Ace of M.I.C.E. Kongre, Toplantı ve
Etkinlik Ödülleri’nde, Shell &
Turcas’ın “Farkı Yaratan İnsandır”

programı için VIP Event tarafından
düzenlenen etkinliği “En İyi Etkinlik
Ödülü”ne layık görüldü. Shell & Turcas her
yıl düzenlediği “Farkı Yaratan İnsandır”
toplantılarında iş ortaklarıyla yıllık
gelişmeleri ve hedefleri paylaşıyor,
kazanılan başarıları kutluyor. Shell &
Turcas’ın ödül alan ve 2012 yılında
gerçekleşen bu toplantısına 1200 davetli

katılmıştı.   
Royal Dutch Shell’in 2006 yılından bu

yana düzenlediği “Farkı Yaratan İnsandır”
programı, dünya genelinde Shell
istasyonları arasında müşteriye sunulan
hizmet ve servis kalitesiyle ilgili en iyi
uygulamaları ödüllendirmeyi ve gelişimi
teşvik etmeyi amaçlıyor. 65 ülkeden 16 bin
istasyonun katılımıyla gerçekleştirilen
‘Farkı Yaratan İnsandır’ programında 2011
şampiyonu Shell Antalya Uncalı istasyonu
ile Shell & Turcas olmuştu. ■

Shell & Turcas’ın ‘farkı yaratan insandır’ etkinliğine 

“Ace of M.I.C.E” ödülü Ülkemizin en önemli sorunlarından
biri olan trafik güvenliği konusunda
farkındalığı artırmak amacıyla,

Goodyear Lastikleri, Millî Eğitim Bakanlığı
Ortaöğretim Genel Müdürlüğü, Ulaştırma,
Denizcilik ve Haberleşme Bakanlığı
Karayolu Düzenleme Genel Müdürlüğü,
TÜVTÜRK Araç Muayene İstasyonları
arasında imzalanan iş birliği protokolüyle,
Trafikte Sorumluluk Hareketi kapsamında
yürütülen Trafikte Gençlik Hareketi’nin
2013-2014 eğitim öğretim yılı çalışmaları
Antalya’da gerçekleştirilen eğitici eğitimiyle
başladı. Projenin hedef kitlesini, seçilen
okulların Trafik ve İlk Yardım dersi
öğretmenleri, 12’nci sınıf öğrencileri, Trafik
Güvenliği ve İlk Yardım Kulübü öğrencileri,
veliler ve okul servis sürücüleri oluşturuyor.

7-8 Ekim tarihleri arasında Antalya’da
hayata geçirilen proje, İstanbul, Ankara,
Adana, Samsun, Kayseri, Kocaeli, Sakarya,
Çankırı, Bursa ve Konya olmak üzere 10
farklı ilden yaklaşık 50 öğretmenin katıldığı
eğitici eğitiminin ardından, öğretmenler
okullarındaki velilere ve servis şoförlerine
ulaşacak ve öğrencilere yönelik eğitimleri
uygulayacaklar. Bu şekilde yıl içinde toplam
yaklaşık 10 bin öğrenciye, 20 bin veliye, 300
servis şoförüne daha ulaşılması
hedefleniyor. ■

Trafikte Gençlik Hareketi Projesi

Goodyear eğitici
eğitimiyle başladı

Yedek parçada yüzde

25, işçilikte yüzde 50

indirim sunuluyor. 

MAN Yetkili
Servisleri’nde, 3 yaş
ve üzeri MAN,

NEOPLAN araçların
bakımında, yedek parçada
yüzde 25, işçilikte ise yüzde
50’ye varan indirimler
sunuluyor. 

Tüm Türkiye’de yaygın 31
MAN Yetkili Servisi’nde 1
Kasım – 15 Aralık tarihleri
arasında geçerli olacak bakım
kampanyası, 3 yaş ve üzeri
MAN ile NEOPLAN araçları
kapsıyor. Bakım Kampanyası
kapsamında; işçilikte, araç
yaşının 5 katı indirim
sunuluyor. Sadece bakım

türünde yapılan işlerde geçerli
olan kampanyada; işçilikte
indirim, 10 yaş ve üzerindeki
araçlarda yüzde 50 olarak
gerçekleştirilecek. Bakım
kapsamında kullanılacak
yedek parçalarda ise yüzde
25’e varan kampanya indirimi
uygulanıyor. MAN Yetkili
Servisleri, 3 yaş ve üzeri MAN
ve NEOPLAN araç sahiplerine,
düzenlenen kampanya ile
yüzde 25 yedek parça indirimi
+ yüzde 50’ye ulaşan işçilik
indirimi avantajlarla bakım
yaptırma olanağı sunuyor. 

Kampanya hakkında
detaylı bilgi; 7/24 hizmet veren
444 4 626 (MAN) nolu
telefondan ya da
www.man.com.tr kurumsal
web sitesinden edinilebilinir. ■

MAN Satış Sonrası Hizmetler,

dev bir kampanyaya daha imza atıyor.

MAN’dan kampanya
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Kış lastiklerini trafikte sürüş
emniyetinin bir parçası olarak
gören Brisa, hava sıcaklığının 7
derecenin altına düştüğü her an
tüm araçlarda kış lastiği
kullanılması gerekliliğine dikkat
çekiyor. 

Kış lastikleri, kasım ayından başlayarak
nisan ayına kadar sürekli değişen hava ve
yol koşullarında emniyetli bir sürüş  için

büyük önem taşıyor. Kış aylarında oluşan
özellikle karlı ve buzlu yollarda özel karışımı
sayesinde yumuşaklığını ve tutunma özelliğini
koruyan kış lastiklerinin, havanın 7 derecenin
altına düştüğü her an kullanılması gerekiyor. 

Kış koşullarında emniyetle seyahat etme
imkânı sunan kış lastiği alışkanlığının
kazandırılmasıyla, özellikle İstanbul ve Ankara
gibi büyük şehirlerde her yıl kış koşulları
sebebiyle yaşanan trafik kazalarının, can ve mal
kayıplarının azalacağına da dikkat çekiliyor.

Brisa Pazarlamadan sorumlu Genel Müdür
Yardımcısı Levent Akpulat, “Brisa’nın başarısı;

Can güvenliğiniz için 
kış lastiği kullanın

Brisa’dan hayat kurtaran uyarı…İDO’nun sunduğu tüm avantajlar
www.ido.com.tr adresinde birleşti

Daha önce hem www.ido.com.tr hem
de www.idobus.com.tr adreslerinden
bilet satışı gerçekleştiren İDO,

sunulan avantajlardan tüm yolcularının
yararlanmasını sağlamak ve verimliliği
artırmak için 1 Kasım tarihinden itibaren
artık sadece www.ido.com.tr adresinden satış
yapacak.

Yapılan değişiklikle birlikte İDOBÜS
yolcuları 1 Kasım 2013 tarihinden itibaren
www.ido.com.tr adresinde sunulan tüm
avantajlardan eksiksiz yararlanabilecekler.
Örneğin, daha önce www.idobus.com.tr
adresinde öğrenci, yaşlı vb. indirimlerinden
faydalanamayan İDO yolcuları, artık
www.ido.com.tr adresi üzerinden indirimli
bilet satın alabilecekler. Yine daha önce İDO

Sea& Miles kart uygulaması
www.idobus.com.tr adresinde mevcut
olmadığı için bu kartın avantajlarından
yararlanamayan yolcular da, 1 Kasım'dan
itibaren www.ido.com.tr adresi üzerinden
Sea& Miles fırsatlarından
faydalanabilecekler.

Bugüne kadar sadece
www.idobus.com.tr internet sitesi ile
Kabataş, Kadıköy ve Bursa (Güzelyalı)
iskelelerinden satışı yapılabilen biletler, 1
Kasım 2013 tarihinden itibaren
www.ido.com.tr adresi ve diğer tüm İDO satış
noktaları ile acentelerden yapılabilecek.

Yolcular, İDOBÜS'ün ayrıcalıklı ve
hesaplı ücretlerinden yararlanmaya da her
zaman olduğu gibi devam edecekler…  ■

Neden kış lastiği?
Kış lastikleri özel karışımı

sayesinde 7 derecenin altındaki
kış şartlarında sertleşmeyerek,
tutunma özelliklerini korur ve
sürüş emniyeti sağlar. 

İçeriğindeki yüksek silika
oranıyla ıslak zeminde sürüş
emniyetini artırır.

Karlı, erimiş karlı ve
çamurlu yüzeylerde yaz
lastiklerine göre çekiş gücünde
yüzde 25’e varan avantaj sunar.

Yaz lastikleriyle 50 km/s
hızla giden bir aracın fren
mesafesi 44 metre iken, kış
lastikleriyle bu mesafe 36
metreye kadar düşer. Bu
kısalan 8 metrelik fren mesafesi
de yaklaşık iki binek araç
boyuna denk gelmektedir.

Karlı bir yüzeyde 45 km/s
hızla yol alan bir aracın fren
mesafesi, zincir takılmış lastikle
31 metre iken kış lastiği ile 12
metreye düşer. 

Kış lastikleri, hava
koşullarına uyumlarına göre iki
farklı şekilde markalanır: M&S
(Mud&Snow - Çamur ve Kar) ve
Snowflake (Yoğun kar). M&S
markalaması, çamurlu ve/veya
karlı zeminlerde daha iyi
performans gösteren lastiklerin

yanaklarında bulunur.
Araçta sadece 2 lastiğin kış

lastiği olması ani frenleme,
viraj alma gibi manevralar
sırasında aracın kontrolünü
zorlaştırır. Bu nedenle kış
lastiklerinin 4’lü set olarak
kullanılması gerekir. 

Kullanılmayan lastiklerin
kuru, serin, güneş ışığı almayan
ortamlarda güvenli bir şekilde
saklanması gerekir. 

Araç sahipleri tarafından
kış lastikleri, ek bir maliyet
olarak algılanmamalıdır; çünkü
tek setle tüm yılı
geçirdiklerinde lastikler,
normalde olması gerekenden
çok daha fazla yıpranıyor. Oysa
yaz ve kış şartlarına uygun
özelliklerdeki 2 set lastikle, bu
süre birkaç katına çıkabilir. Öte
yandan, kış lastiklerinde
standart lastiklere göre ufak bir
fiyat farklılığı söz konusudur,
bu da kış şartlarına uygun
emniyetli sürüş için geliştirilen
lastiğin özel yapısından
kaynaklanıyor. Aynı ebattaki kış
lastiği ile yaz lastiği arasında
10-15 TL fiyat farkı bulunuyor.
Bu fiyat farkının karşılığında
elde edilen kış koşullarındaki
emniyetli sürüş rahatlığı ise
tartışmasız daha önemlidir.

topluma karşı
sorumluluğumuzla kış lastikleri
segmentini yakından takip
etmemiz ve müşteri ihtiyaçlarını
tespit ederek doğru ürünü
kullanmaları konusunda
yaptığımız çalışma ve yatırımlar
ile araç sahiplerine en
performanslı kış lastiklerini en
yaygın bayi ağıyı ve lastik.com.tr
ile en çeşitli hizmetlerle ve uygun
koşullarla sunuyor olmamızdan
kaynaklanıyor.  Kış lastiklerini
zorlu koşullar için müşteri
beklentileri, iklim ve coğrafi
koşulları gözeterek geliştiriyoruz.
Hedefimiz ise emniyetli, sağlam,
konforlu ve çevreci bir sürüş
deneyimi sağlamak. Araç
sahipleri kış lastiğini kar ile
özdeşleştiriyor bu yüzden kış
lastiğine ihtiyaçları olmadığına
inanıyorlar. Oysa kışın çok
değişken hava ve yol koşuluyla
karşılaşıyoruz. Sabah, kuru,
soğuk ancak bulutlu bir gün,
öğlen yoğun yağmura
dönüşebiliyor. Zeminde ise
erimiş çamur olabiliyor. Hatta
akşam karla karışık yağmurla
veya karla karşılaşabiliyoruz.
Bridgestone ve Lassa
markalarımızı lastiklerin bütün
bu değişken hava ve yol
koşullarıyla mücadele edebilecek
bu yapıya uygun şekilde
geliştiriyoruz” dedi. 

Can güvenliği ve sürüş
konforu için 

Akpulat, kış lastikleri ısının
7 derecenin altına düştüğü kış
koşullarında yumuşaklığını ve
tutunma özelliğini koruduğu
gibi karlı zeminde ilave çekiş
sağlıyor. Kış mevsiminde kayan
araç manzaralarını azaltmak ve
sürüş emniyetinin artması için
Ekim ayında lastik diş
derinliklerini kontrol ettirmek
ve uygun coğrafyalarda kış
lastiği kullanımını önerdiklerini
ifade etti.

Kış Lastiği Yönetmeliği
Brisa olarak, 2012 yılında

hayata geçen ve 1 Aralık-1 Nisan
tarihleri arasında yolcu ve yük
taşıyan araçlarda kış lastiği
kullanımını zorunlu kılan
yönetmeliğini araç
kullanıcılarının trafikte sürüş
emniyeti bilincinin artırılması
adına çok önemli gördüklerini
belirten Akpulat,  “Bu
genelgenin kış aylarında yüzde
20 artan trafik kazalarının
azaltılmasında büyük rol
oynayacağı görüşündeyiz. Bu
sebeple, kış lastiği kullanma
bilinci oluşturmanın Brisa başta
olmak üzere bütün üreticilerin
sosyal sorumluluğu olduğuna
inanıyor ve hazırlanan
genelgeye tam destek veriyoruz.
Lastik Alt Komitesi’nde (LAK)
sürecin en iyi şekilde
işleyebilmesi için gerekli katkıyı
sağlıyoruz. Bu kapsamda da,
emniyetli sürüş için altyapı
çalışmalarımızı ara vermeden
sürdürüyoruz” dedi. 

Yönetmeliğinin çıkmasıyla
beraber, zorunluluk
getirilmeyen segmentlerde de
kış lastiğinin kullanımı
konusunda farkındalık arttığını
belirten Akpulat, “Türkiye’de
yüzde 15-18 aralığında olan olan
kış lastiği penetrasyonu, 2012
yılında yönetmeliğin hayata
geçmesiyle beraber yüzde
30’ların üzerine çıktı. Bu gelişim
bize, kışın emniyetli sürüş için
kış lastiği kullanılması
konusunda sürücülerin
hassasiyetinin artıyor olduğunu
da gösteriyor” dedi. ■

Kış lastiği zorunlu
Avusturya, Almanya, Estonya, Finlandiya, Romanya, İtalya,

İsveç ve Norveç gibi birçok Avrupa ülkesinde, trafikte sürüş
emniyetinin artırılması adına kasım ve nisan ayları arasında kış
lastiği kullanımı zorunlu bulunuyor. 

UDH Bakanlığı'nın hazırladığı "Araçların Yüklenmesine İlişkin
Ölçü ve Usuller ile Tartı ve Boyut, Ölçüm Toleransları Hakkındaki
Yönetmelik" geçen yıl 8 Kasım’da Resmi Gazete’de yayımlandı.
Yönetmelikle Türkiye’de de yolcu ve yük taşıyan araçlara, 1 Aralık
ve 1 Nisan tarihleri arasında kış lastiği takma zorunluluğu getirildi. 

Levent
Akpulat
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